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Dariusz Skrzydlewski

ww Wieliszew
dosta∏… Limo
Kabaret Limo zabawi∏
w Wieliszewie. 

áá relacj´ czytaj na str. 5

ww Wieliszew
chwalony
Gmina Wieliszew
promowa∏a siebie i Powiat
Legionowski podczas
Mi´dzynarodowych Targów
Regionów Turystycznych
„Regiontour 2010” w Brnie. 

áá Wi´cej na str. 8

ww Zakochani
pomogli m∏odym
Ponad 12 tys. z∏ zebra∏o
na fundusz stypendialny
Stowarzyszenie eMka
podczas charytatywnego
balu.

áá Czytaj na str. 10

Imponujàca architektura, nowoczesne wyposa˝enie
i wspania∏e perspektywy na przysz∏oÊç – te s∏owa okreÊlajàce
Gminne Centrum Kultury w ¸ajskach wcale nie sà przesadà.

Nasz oÊrodek zaprasza wszyst-
kich, którzy chcà rozwijaç swoje
talenty, zaczerpnàç nieco zdrowia
i nabraç krzepy, spotkaç si´ z kul-
turà pisanà wielkim K lub po pro-
stu mi∏o sp´dziç czas przy kawie
i grze w bilard. Jak podkreÊla∏
Wójt Gminy Wieliszew Waldemar
Kownacki podczas uroczystoÊci
otwarcia Gminnego Centrum

Kultury w ¸ajskach, miejsce i hi-
stori´ tworzà ludzie, którzy pra-
gnà wspólnie ubogacaç si´ – dzi´-
ki nim wszyscy mo˝emy si´ roz-
wijaç. ˚yczymy wszystkim
pracownikom naszej „Kultury”,
aby ich ˝yczliwoÊç i trud pad∏y
na podatny grunt.

nn  Mariusz Kraszezwski
áá wi´cej czytaj str. 7

Miejsce dla ka˝dego
Od marca dojazd do Warszawy znacznie polepszy si´.
Do obs∏ugi trasy Warszawa Gdaƒska – Legionowo
– Wieliszew przeznaczono 7 par pociàgów SKM. 

Wbrew niedowiarkom rusza SKM

Zgodnie z badaniami
Urz´du Komunikacji
Elektronicznej 85 procent
Polaków deklaruje
posiadanie telefonu
komórkowego. Wskazuje
to na telefon komórkowy
jako jedno z g∏ównych
wspó∏czesnych narz´dzi
komunikacji, bardziej
popularne ni˝ telefon
stacjonarny czy e-mail. 

Stàd pojawi∏ si´ pomys∏, by wy-
korzystaç jak˝e popularne
smsy do przesy∏ania istotnych
informacji gminnych. Stworzo-
ny zosta∏ projekt Samorzàdowy
Informator SMS, który uzyska∏
dofinansowanie ze Êrodków
unijnych. Do grona samorzà-
dów, które do∏àczy∏y do projek-
tu, do∏àczy∏a Gmina Wieliszew,
która dzi´ki temu udost´pni za-
interesowanym mieszkaƒcom
szybki serwis sms z informacja-
mi prosto na ich telefon komór-
kowy.

Ostrze˝enia pogodowe, in-
formacje o bezpieczeƒstwie,
czy o wydarzeniach kultural-
nych, konkursach, a nawet wa˝-
ne og∏oszenia mieszkaƒców
o tym wszystkim ka˝dy, kto ze-
chce otrzymywaç b´dzie infor-
macje tekstowe.

Szczegó∏ów dotyczàcych, jak
zarejestrowaç si´ w serwisie
SMS Gminy Wieliszew prosimy
szukaç na stronie 16 tego nu-
meru Gazety Wieliszewskiej.

nn  PK
áá wi´cej czytaj str. 16

O uruchomieniu po∏àczenia
rozmawiamy z Dyrektorem
Zarzàdu Komunikacji Miej-

skiej w Warszawie Leszkiem
Rutà.

áá wywiad czytaj na str. 3

„Promyki” w Indiach 
W dniach 28.01–09.02.2010
Zespół Taƒca Ludowego
„Promyki” wybrał si´ ju˝ po
raz drugi na podbój dalekich
Indii, aby uczestniczyç w
Mi´dzynarodowym Festiwalu
Folklorystycznym Punjab
International Folklor Festival. 

17-osobowa grupa tancerek i tance-
rzy z najstarszej grupy wylecia-
∏a z lotniska w Warszawie przez

Helskinki, aby rankiem 29 stycznia wylà-
dowaç na Mi´dzynarodowym Lotnisku In-
dira Gandhi International Airport w Del-
hi. Zaraz po wylàdowaniu zostaliÊmy mile
powitani przez naszego hinduskiego przy-
jaciela Davindera Sighn Chinna – dyrek-
tora Punjab Promotion Cuncil organizacji
promujàcej kultur´ i folklor Punjabu
i przejechaliÊmy do hotelu na krótki odpo-
czynek.

W Dehli zostaliÊmy 2 dni, aby zwiedzaç
to najwi´ksze (ponad 17 milionów miesz-
kaƒców) miasto w Indiach. WidzieliÊmy:

Bram´ Indii (India Gate) postawionà
w ho∏dzie indyjskim ̋ o∏nierzom poleg∏ym
w I wojnie Êwiatowej, parlament Indii, sie-
dzib´ prezydenta. Mierzàca 42 m kw. Bra-
ma jest po∏o˝ona w bardzo wa˝nym punk-
cie miasta, w którym zbiega si´ wiele ulic.
Ruch odbywa si´ w pobli˝u tego zabytku
zawsze, chyba, ˝e zaka˝à tego w∏adze
– z ró˝nych przyczyn (np. ataku terrory-
stów).Trawniki wokó∏ bramy zawsze przy-
ciàgajà wielu ludzi na odpoczynek, szcze-
gólnie nocà, kiedy Brama Indii jest oÊwie-
tlona.

nn  
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Gminny
SMS 
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Redakcja Gazety Wieliszewskiej:
Od kiedy pracuje Pan w Wielisze-
wie?
Zbigniew Rzàsiƒski: W Urz´dzie
Gminy Wieliszew zosta∏em zatrudnio-
ny w maju 2008 r. na stanowisku in-
spektora nadzoru budowlanego w Re-
feracie Inwestycji i Rozwoju Gminy.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pana ka-
riera?
Po skoƒczeniu studiów na Wydziale
Budownictwa Uniwersytetu War-
miƒsko-Mazurskiego w Olsztynie pod-
jà∏em prac´ zawodowà w przedsi´-
biorstwie drogowym w Ciechanowie,
gdzie zajmowa∏em ró˝ne stanowiska
z kierowniczymi w∏àcznie. Przez dwa-
dzieÊcia kilka lat budowa∏em drogi
na terenie dzisiejszego województwa
mazowieckiego. Ci´˝ka praca, prze-
wa˝nie w terenie, cz´sto po godzinach,
w wolne soboty za niewielkie wyna-
grodzenie spowodowa∏a, ˝e podjà∏em
bardzo trudnà dla mnie decyzj´ jej
zmiany. Dzisiaj, z perspektywy pra-
wie dwóch lat wiem, ˝e podjà∏em
s∏usznà decyzj´, choç wiàza∏a si´ ona
przede wszystkim ze zmianà miejsca
zamieszkania i z wieloma utrudnie-
niami. Du˝e doÊwiadczenie zdobyte
w pracy zawodowej na budowie dzi-
siaj bardzo owocuje w mojej obecnej
pracy inspektora nadzoru.
Móg∏by Pan wskazaç, co szczególnie
si´ Panu podoba w Gminie Wieli-
szew?
Nie ukrywam, ˝e jej po∏o˝enie jest do-
brà stronà – w wid∏ach najwi´kszych
polskich rzek, wÊród lasów, troch´ tak
jak na Mazurach, gdzie lubi´ sp´dzaç
swój wolny czas, urlop oraz przyjem-
nie, a przede wszystkim czynnie odpo-
czywaç.
Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hobby,
oryginalny sposób sp´dzenia wolne-
go czasu; coÊ, czym móg∏by si´ Pan
podzieliç z naszymi Czytelnikami?
Od dzieciƒstwa mojà pasjà jest w´d-
karstwo, bez wzgl´du, czy wracam
z siatkà pe∏nà ryb, czy tylko z baga-
˝em nowych wra˝eƒ, doznaƒ.To pi´k-

ny sport, z nutkà emocji, kiedy wal-
ka z du˝à rybà mo˝e byç bardzo
atrakcyjna i niesamowicie ekscytujà-
ca. Dzi´kuj´ mojemu ojcu, który za-
razi∏ mnie takim przyjemnym zaj´-
ciem. To zdrowa forma czynnego wy-
poczynku na ∏onie natury i, co wa˝ne,
o ka˝dej porze roku. W wolnych chwi-
lach lubi´ te˝ w∏óczyç si´ po lesie,
gdzie mo˝na znaleêç pi´knego praw-
dziwka. Takich miejsc w Gminie
Wieliszew nie brakuje i to jest rów-
nie˝ zaletà tej okolicy.
Ulubione miejsce: bezwzgl´dnie Ma-
zury, ze wzgl´du na pi´kne urokliwe
miejsca wÊród jezior i lasów. Jest to
zwiàzane z mojà pasjà – tam zawsze
zabiera∏em ze sobà w´dk´. Ostatnio
odkry∏em pi´kno gór, szczególnie tych
wysokich – bez wzgl´du na por´ roku
majà swój niespotykany charakter
i magi´.Tak si´ z∏o˝y∏o, ˝e ostatnio kil-
ka razy by∏em w Tatrach, gdzie podzi-
wianie pi´knych krajobrazów jest
wielkà przyjemnoÊcià.
Ulubiona muzyka: ró˝na, w zale˝no-
Êci od nastroju i samopoczucia, sta-
ra z lat 70-tych i 80-tych jak równie˝
ta najnowsza, a jeÊli chodzi o wyko-
nawców to: Ryszard Rynkowski, Mi-
cha∏ Bajor, Anna Jantar, Piotr Rubik
a ostatnio Robert Gawliƒski, Zakopo-
wer, Pudelsi.
Ulubione danie: ryby przygotowywa-
ne na kilka sprawdzonych przeze
mnie sposobów. Sà zdrowe i bardzo
smaczne.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny: lubi´ s∏uchaç dobrej na-
strojowej muzyki, a to zapewnia mi
Program III Polskiego Radia. W telewi-
zji ch´tnie oglàdam transmisje sporto-
we, które prawie zawsze majà coÊ z dra-
maturgii i cz´sto sypià niespodzianka-
mi, a to zawsze dodaje emocji ka˝demu
widowisku. Oglàdam równie˝ progra-
my informacyjne, bo chc´ wiedzieç, co
dzieje si´ na Êwiecie, a szczególnie u nas
w kraju. Lubi´ te˝ dobrà polskà kome-
di´ i filmy sensacyjne.
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DziÊ spotykamy si´
ze ZBIGNIEWEM
RZÑSI¡SKIM
inspektorem
nadzoru w Referacie
Inwestycji Urz´du
Gminy Wieliszew.

Karolina

Ja przebior´ si´ za wró˝k´, mam w do-
mu skrzyde∏ka i ró˝czk´. Mam te˝ fajnà
sukienk´ i spodnie i jak si´ przebior´,to
b´dzie bardzo fajno mi. Ale nie b´d´ wró-
˝yç. Skrzyde∏ka mogà byç fioletowe lub
pomaraƒczowe. Jak muzyka si´ skoƒczy
i dzieci si´ zm´czà, wtedy mo˝na usiàÊç,
a prawdziwa wró˝ka si´ nie m´czy.

Micha∏ 

Warto si´ przebraç za Supermana. Ja go
bardzo lubi´. On umie lataç. Jest jak w ro-
dzinie Iniemamocny, jak ten ma∏y, co nie
umie mówiç. Ale siostra i brat te˝ coÊ po-
trafià. Ja potrafi´ szybko biegaç. Mo˝e
przebior´ si´ za tat´ Supermana.

KubuÊ

Rok temu by∏em przebrany za pirata,
w tym roku pójd´ przebrany za dinozau-
ra. Wtedy mia∏em czapk´ i by∏em poma-
lowany. Ale nie mia∏em papugi. Ale za to
klapk´ na oku, bo ka˝dy pirat ma. Teraz
czas na dinozaura. Nie b´d´ groêny, b´-
d´ takim krawcowym dinozaurem. Nie
b´d´ mia∏ ogona, ale za to pancerz. B´-
d´ polowa∏ na inne dinozaury. Jeszcze nie
mam nazwy.
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Kamil 

Warto przebraç si´ za króla, bo on ma
koron´. Ja lubi´ byç królem. Mo˝e zo-
stan´ królem przedszkola. Na pewno
karnawa∏ jest fajny. Bardzo lubi´ si´
przebieraç.

Szymon

Ja chcia∏bym si´ przebraç za supermana.
Oglàda∏em film z Supermenem, nie ta-
ki rysunkowy, ale prawdziwy z aktora-
mi. Lubi´ Supermana bo on zawsze ra-
tuje Êwiat. Superman to prawdziwy bo-
hater. Superman lata i ratuje ludzi,
a przedtem si´ przebiera, tak jak ja. Ale
ja mam tylko jeden kostium. On lata.

Kasia

Ja lubi´ karnawa∏ i bale przebieraƒców.
Warto si´ przebraç za Âpiàcà Królewn´.
Ona zasn´∏a, ale ja nie b´d´ spaç. Mój ko-
stium b´dzie niebieski. Jest ju˝ kupiony.
Âpiàca Królewna by∏a ∏adna i ja te˝ b´-
d´ ∏adna.

Karnawa∏owy sza∏ trwa. Nie tylko doroÊli, równie˝ dzieci, uwielbiajà przebieraç si´ i bawiç. ZapytaliÊmy

dzieci z zerówki Szko∏y w Olszewnicy, DLACZEGO LUBIÑ KARNAWA¸ I BALE PRZEBIERA¡CÓW.

Naszym bohaterem jest dziÊ DONATA KLUCZKOWSKA
dyrektor Przedszkola Samorzàdowego nr 6 w Wieliszewie.

Jak wyglàda∏a Pani dotychczasowa
praca zawodowa?
Ju˝ od 26 lat wychowuj´ najm∏od-
sze pokolenia. Pochodz´ z Mazur,
tam podj´∏am pierwszà prac´.
Z Gminà Wieliszew zwiàzana je-
stem od 20 lat, gdy funkcjonowa∏o
jeszcze przedszkole w Krubinie.
Obecnie pracuj´ w Przedszkolu Sa-
morzàdowym w Janówku.
Dlaczego wybra∏a Pani zawód na-
uczyciela?
Zawód, do którego czujemy pasj´, to
podobno strza∏ w dziesiàtk´. Mi si´
to uda∏o; nigdy nie zamieni∏abym
swojej pracy na innà.
Moje ulubione miejsce w Gminie
Wieliszew.
Janówek – sp´dzam tu codziennie
wiele czasu, okolica jest pi´kna.
W ¸ajskach, gdzie mieszkam
od 3 lat, równie˝ mo˝na odnaleêç

wiele urokliwych zakàtków,
a tak˝e cisz´ i spokój na ∏onie
przyrody.
W wolnym czasie najch´tniej...
Mam maleƒki ogródek, w którym
czasem nawet coÊ uroÊnie. Lubi´ ro-
bótki r´czne, szyde∏kowanie, haft, ro-
bi´ na drutach. Zdarza si´, ˝e niektó-
re z nich trafiajà do przedszkola,
min. sukienki dla lalek i haftowa-
ne Êcienne obrazki.
Moje miejsce na urlop.
Lubi´, odpoczywaç czynnie, dlatego
wybieram góry, tam zawsze jest cie-
kawie. 2 lata temu urlop sp´dzi∏am
w Indiach, widzia∏am najwi´ksze,
architektoniczne cuda Êwiata, wró-
ci∏am zauroczona tym krajem.
W ubieg∏oroczne wakacje „zaw´dro-
wa∏am” na Sri Lank´. By∏am
w miejscach po tsunami. Dopiero
tam zobaczy∏am ogrom zniszczeƒ

i znaczenie ludzkiej pomocy w miej-
scu dotkni´tym niesamowità trage-
dià. Tym, którzy nie lubià t∏oku
na pla˝y, polecam tamtejsze goràce
i puste – to nieprawdopodobne, aby
iÊç brzegiem i na przestrzeni kilku
kilometrów byç sam na sam z oce-
anem. O urokach Indii i Sri Lanki
mo˝na pisaç wiele, byç mo˝e kiedyÊ
opisz´ Paƒstwu to, co widzia∏am.
Ulubiona muzyka... Polecam utwór
„Birds of paradise – Flying Home”.
Ulubione danie... Owoce morza.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny... Programy podró˝nicze
w stylu „Kobieta na kraƒcu Êwiata”
Martyny Wojciechowskiej. Poza tym
ekranizacje polskich powieÊci, takich
jak „Ch∏opi”, W. Reymonta, „Noce
i dnie” M. Dàbrowskiej.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

OsobowoÊci Wieliszewa

Poznaj pracownika Gminy

RAPORT Z BUDOWY GIMNAZJUM

Trwajà prace przy elewacji budyn-
ku gimnazjum. Bardzo du˝o dzieje
si´ równie˝ wewnàtrz.
Zosta∏a wykonana wewn´trzna in-
stalacja gazowa i przeprowadzo-
na próba szczelnoÊci wewn´trznego
przy∏àcza gazu, gdzie uzyskano wynik
pozytywny. W ca∏ym budynku trwa-
jà prace Êlusarskie oraz tynkarskie
i tak np. tynki na parterze sà po∏o-
˝one w ca∏oÊci, a na pi´trze w 50 %.

Od poniedzia∏ku, 1 lutego wznowio-
no wylewanie szlichty. Du˝e zmiany
sà do zaobserwowania równie˝ w piw-
nicy budynku – wi´ksza cz´Êç pod∏o-
gi jest ju˝ wy∏o˝ona w gresie. Zakoƒ-
czono równie˝ prace zwiàzane z elek-
trykà budynku. Na ile pogoda
pozwala, trwajà równie˝ prace na da-
chu, np. przy pasie podrynnowym
oraz przy obróbkach rynien.

nn  PS

Gimnazjum od wewnàtrz
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W czwartek,
21 stycznia, w sali
widowiskowej
w Starostwie
Powiatowym odbył si´
Konwent Wójtów,
Burmistrza, Prezydenta
i Starosty Miast i Gmin
Powiatu
Legionowskiego.
Głównymi tematami
były nowe połàczenia
kolejowe Powiatu
z Warszawà oraz akcja
„Zostaƒ 100.000.
mieszkaƒcem
Powiatu” 

Gazeta Wieliszewska: Panie Dyrekto-
rze, informacja prasowa o uruchomie-
niu linii do Legionowa i Wieliszewa
nosi∏a tytu∏ „Wbrew niedowiarkom”.
Leszek Ruta: Tak, jak pan zapewne za-
uwa˝y∏, ukaza∏o si´ wiele artyku∏ów
w prasie lokalnej, równie˝ w Legiono-
wie, zwiastujàcych niepowodzenie te-
go projektu. Mia∏em wra˝enie, ˝e nie-
którzy dziennikarze wr´cz czekali
na z∏e wieÊci, ˝eby móc og∏osiç, ˝e nie
dotrzymaliÊmy s∏owa. A tak napraw-
d´ zagro˝ony by∏ tylko termin. Uru-
chomienie nowej linii pociàgów jest
rzeczà bardziej skomplikowanà ni˝ np.
przed∏u˝enie linii autobusowej. Pod-
stawowy problem to tabor,nie ma wy-
starczajàcej liczby pociàgów ani
w SKM ani w Kolejach Mazowieckich.
Trzeba uwzgl´dniç wiele czynników,
jak wpasowanie nowej relacji w istnie-
jàcy ju˝ rozk∏ad jazdy. Druga sprawa
to zmiana rozk∏adu jazdy autobusów
przecinajàcych lini´ SKM w taki spo-
sób, aby dopasowaç autobusy do od-
jazdu kolejek. Wybra∏em wi´c ten ty-
tu∏, ˝eby uÊwiadomiç w∏aÊnie „niedo-
wiarkom”, ˝e do koƒca dzia∏aliÊmy

pe∏nà parà, aby wszystko zakoƒczy∏o
si´ dobrze.
GW: Byç mo˝e sceptycyzm niektórych
bra∏ si´ z faktu, ˝e mieszkaƒcy Gmi-
ny i powiatu z upragnieniem czekali
na popraw´ sytuacji komunikacyjnej.
Na czym konkretnie polega rozwiàza-
nie, które ruszy od marca?
LR: Najpierw warto zaznaczyç, ˝e po-
szerzanie oferty komunikacyjnej
na gminy oÊcienne Warszawy zbiega si´
z myÊlà metropolitarnà, która zak∏ada,
˝e komunikacja nie koƒczy si´ na gra-
nicach stolicy. Patrzenie na spraw´ ja-
ko na problem nie tylko Warszawy a ca-
∏ej aglomeracji jest te˝ troch´ „egoistycz-
ne”, bo przecie˝ im wi´cej ludzi
przyjedzie do pracy pociàgiem, tym
mniej przyjedzie samochodem, czyli
w Warszawie mniejsze korki,mniej
spalin..Tworzenie nie tylko samych po-
∏àczeƒ, ale równie˝ infrastruktury, któ-
ra uczyni dojazd pociàgiem do Warsza-
wy atrakcyjniejszym ni˝ dojazd w∏a-
snym samochodem. Tutaj warto
wymieniç system parkingów P+R oraz
utworzenie krótkich ale cz´stych linii
autobusowych dowo˝àcych pasa˝erów

Piotr Sypniewski

Konwent wójtów

O uruchomieniu po∏àczenia
rozmawialiÊmy z Dyrektorem
Zarzàdu Komunikacji Miejskiej
w Warszawie LESZKIEM RUTÑ.

o szanse wprowadzenia wspólne-
go biletu. Korzystajàc z informa-
cji dost´pnych 21 stycznia staro-
sta odpowiedzia∏, ˝e planowane
jest obj´cie nowych po∏àczeƒ
wspólnym biletem ZTM–KW-
-WKD, co póêniej zosta∏o po-
twierdzone. Na nast´pnym kon-
wencie, na którym obecnoÊç za-
powiedzia∏ Dyrektor ZTM Leszek

Ruta, majà zostaç omówione
szczegó∏y. Zadowolenia z przy-
spieszenia terminu nie ukrywa∏
wójt Waldemar Kownacki, który
stwierdzi∏, ˝e dostaje wiele pytaƒ
na temat komunikacji i ˝e miesz-
kaƒcy Gminy Wieliszew czekajà
na popraw´ sytuacji od wielu lat.

Starosta przedstawi∏ w zarysie
akcj´ „Zostaƒ 100.000. miesz-

kaƒcem Powiatu”. Podczas krót-
kiej multimedialnej prelekcji
przedstawi∏ plusy. jakie mogà
wyniknàç dla powiatu oraz gmin.
„Chodzi o to, ˝eby obudziç
w mieszkaƒcach poczucie patrio-
tyzmu lokalnego, aby wiedzieli,
˝e na wi´kszych dochodach z po-
datków skorzystajà wszyscy. Jak
wyjaÊni∏, straty powiatu z utraco-

nego podatku wynoszà ok.
600.000 z∏ rocznie. Planowana
jest równie˝ kampania medialna
promujàca akcj´ w mediach war-
szawskich i wojewódzkich oraz
na Êwi´tach gmin.

Kolejny konwent odb´dzie 19
lutego w Urz´dzie Miasta Legio-
nowo.

nn

do SKM. O tym te˝ rozmawiamy z Wój-
tem Gminy Wieliszew. Majàc na myÊli
stutysi´czny powiat legionowski chcemy
zach´ciç mieszkaƒców nie tylko 37 do-
datkowymi pociàgami dziennie na tra-
sie Legionowo – Warszawa Gdaƒska, ale
równie˝ wspólnym biletem ZTM-KM-
-WKD.
GW: Co to oznacza konkretnie dla
mieszkaƒców Gminy Wieliszew?
LR: Dla Wieliszewa to dopiero poczàtek
zmian na lepsze. Od marca uruchamia-
my 7 po∏àczeƒ dziennie, które b´dà funk-
cjonowa∏y na trasie Wieliszew – Legio-
nowo – Warszawa Gdaƒska, gdzie b´dzie
obowiàzywa∏ wspólny bilet ZTM-KM-

Niepubliczne Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie
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Informacje: 600-17-69-18 lub 0-22 774-87-12    www.przedszkolenieporet.waw.pl

R E K L A M A

SKM rusza od marca

-WKD oraz pe∏na taryfa miejska ZTM,
czyli wszystkie bilety, które obowiàzujà
w Êrodkach komunikacji, równie˝ pod-
miejskiej. T́  ofert´ b´dzie trzeba wzbo-
gaciç zarówno o wi´kszà liczb´ po∏àczeƒ,
jak i o atrakcyjne parkingi i tzw. dowo-
zy poprzeczne. W tej sprawie prowadzi-
my rozmowy z Wójtem Gminy Wieli-
szew, bo w∏aÊnie w r´kach samorzàdów
a nie Warszawy le˝y strona uatrakcyj-
nienia danej linii.
GW: Czy w Wieliszewie powstanie par-
king typu P+R (Park & Ride)?
To jest bardziej pytanie do wójta. Z te-
go co mi wiadomo, sà takie plany, nie
wiem natomiast, na ile sà one poparte
mo˝liwoÊciami bud˝etu Gminy. To nie
musi byç przecie˝ parking–cudo. Najwa˝-
niejsze, ˝eby to by∏o utwardzone i mo-
nitorowane miejsce z dobrym dojazdem.
Takie atuty powodujà, ˝e pasa˝erowie
czujà si´ bezpiecznie i ch´tniej korzysta-
jà z pociàgów. Dowodem sà funkcjonu-
jàce parkingi typu P+R w Warszawie
i podwarszawskich miejscowoÊciach.
GW: Czy jest pomys∏ na zorganizowa-
nie dojazdów poprzecznych? 
LR: Tak, my ze swojej strony proponu-
jemy wypracowany i sprawdzony tzw.
model lesznowolski.W uproszczeniu po-
lega to na tym, ˝e samorzàd danej gmi-
ny wspólnie z nami og∏asza przetarg
na lini´ dowozowà. Z wy∏onionym prze-
woênikiem Gmina i my podpisujemy
trójstronne porozumienie o dowozach.
Dochód ze sprzeda˝y biletów jednorazo-
wych i miesi´cznych na t´ lini´ stano-
wi wp∏yw przewoênika, natomiast hono-

rowane sà równie˝ bilety ZTM od dobo-
wego wzwy˝, czyli te˝ 30- i 90-dniowe,
co nie ukrywam jest te˝ ekonomicznà za-
ch´tà, aby korzystaç z naszej oferty.
GW: Jak uk∏ada si´ wspó∏praca z sa-
morzàdem Gminy Wieliszew?
Wspó∏pracujemy z 32 samorzàdami
w aglomeracji. Niektórzy sà mniej zado-
woleni, a niektórzy bardziej. Najwi´k-
szym problemem sà oczywiÊcie fundusze.
Wiadomo, ˝e komunikacja zbiorowa to
rzecz kosztowna. Cena biletów pokrywa
tylko 40% kosztów przejazdu, reszt´ mu-
szà dop∏aciç samorzàdy. Jednym z powo-
dów, dlaczego oferta po∏àczeƒ do Warsza-
wy, np. dla mieszkaƒców Gminy Wieli-
szew, pojawia si´ tak póêno, jest w∏aÊnie
problem finansowania oraz fakt, ˝e gmi-
ny sàsiednie mocno zaanga˝owa∏y si´
w transport autobusowy. Nie ma prze-
cie˝ rozwiàzaƒ systemowych, które da-
∏aby tzw. ustawa metropolitarna, która
regulowa∏aby zaanga˝owanie wszyst-
kich gmin. Chcia∏bym te˝ dodaç, ˝e rów-
nie˝ Starostwo Powiatowe bardzo popie-
ra∏o rozwiàzanie, które teraz inicjujemy.
GW: Czy sà ju˝ plany, aby powi´kszyç
liczb´ po∏àczeƒ do Wieliszewa?
B´dzie mo˝na przed∏u˝yç wszystkie
17 po∏àczeƒ dochodzàcych do stacji Le-
gionowo Piaski. OczywiÊcie takie rozwià-
zanie wymaga wi´kszego zaanga˝owa-
nia finansowego ze strony Gminy, czyli
wygenerowania pieni´dzy w bud˝ecie
przy ewentualnym rezygnowaniu z in-
nych spraw. Ustalenie hierarchii wa˝no-
Êci nale˝y do Rady Gminy Wieliszew.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Obradom przewodniczy∏ Sta-
rosta Legionowski Jan Gra-
biec. Na spotkaniu zabra-

k∏o przedstawicieli Zarzàdu
Transportu Miejskiego w Warsza-
wie, dlatego spraw´ nowych po-
∏àczeƒ w krótkiej prelekcji na-
Êwietlili starostowie Jan Grabiec
oraz Janusz Kubicki.Wójt Gminy
Jab∏onna Olga Muniak zapyta∏a

Mieszkaƒcy naszej Gminy czekajà
na dobre rozwiàzanie komunikacyjne
ju˝ od wielu lat. MyÊl´, ˝e w∏aÊnie
takim jest to opierajàce si´
o po∏àczenia kolejowe z dojazdami
poprzecznymi. W stworzeniu
infrastruktury, np. parkingów,
chcielibyÊmy wspó∏dzia∏aç z naszymi
sàsiadami: Serockiem i Niepor´tem.
Sukces wdro˝enia tego projektu
zale˝y w∏aÊnie od sukcesu projektu
Szybkiej Kolei Miejskich (SKM) oraz
Kolei Mazowieckich, które
odpowiadajà za po∏àczenia
do Legionowa i Wieliszewa.

Na Konwencie Wójtów
Waldemar Kownacki
powiedzia∏:

fo
t.

PS

Humory dopisujà, poniewa˝ jest szansa rozwiàzania problemów komunikacyjnych
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Historia

Jest to akt przej´cia klasztoru au-
gustianów czerwieƒskich i jego
dóbr wÊród nich równie˝ Wielisze-

wa (Wyelyschewo) oraz Skrzeszewa
i jego jeziora z nale˝nà op∏atà, dani-
nà p∏aconà przez poddanych z uwagi
na stanowiska bobrów zwanà bobro-
wym (Scrissewo et lacum eius cum ca-
storibus) pod patronat (jako patroci-
nium), Opiso (Opizo, Opizon) – opata
czyli prze∏o˝onego klasztoru Êw. Paw-
∏a w Mesanium (Mesaniensis), legata
apostolskiego (papieskiego), który
tak˝e poleca arcybiskupowi gnieê-
nieƒskiemu i opatowi klasztoru wà-
chockiego egzekucj´ kar koÊciel-
nych wyznaczonych przeciwko tym,
którzy màcà pokój klasztoru (zgodnie
z t∏umaczeniem z j. ∏aciƒskiego).

Tak wi´c w 1254r.Wieliszew ju˝ by∏
w dobrach kanoników regularnych re-
gu∏y Êw. Augustyna w Czerwiƒsku.

Samà miejscowoÊç Czerwiƒsk
i klasztor NajÊwi´tszej Marii Panny
w Czerwiƒsku wymieniane sà w ak-
cie o sto lat wczeÊniejszym – bulla
protekcyjna papie˝a Hadria-
na IV z 1155 r., która zosta∏a wysta-
wiona na proÊb´ przeora Gwidona.
Papiestwo przyj´∏o pod opiek´ Stoli-
cy Apostolskiej klasztor i jego dobra
wyliczone w tym dokumencie.WÊród
wymienionych dóbr znajduje si´ rów-
nie˝ Skrzeszew z jeziorem (Scriseua
cum lacu). Czy Wieliszew by∏ ju˝ wte-
dy w posiadaniu czerwiƒskiego klasz-
toru, nie wiadomo, mo˝na tylko do-
mniemywaç skoro Skrzeszew to i mo-
˝e Wieliszew? 

Przeglàd uposa˝enia wykaza∏, ˝e to
ksià˝´ta mazowieccy z rodu Piastów
zapewnili opactwu wi´kszoÊç jego po-
czàtkowego uposa˝enia w dobra ziem-
skie w tym zapewne równie˝ i Wieli-
szew.

Za∏o˝enie klasztoru mia∏o miejsce
w drugiej çwierci XII w., klasztor po-
wsta∏ oko∏o 1150 r., fundatorami by-
li biskup p∏ocki oraz ksià˝´ta Bole-
s∏aw K´dzierzawy i Henryk Sando-
mierski. Biskupem p∏ockim od 1129 r.,
by∏ pochodzàcy z diecezji leodyjskiej
(dziÊ w Belgii) Aleksander z Malon-
ne (zmar∏y 1156 r.), który zosta∏ spor-
tretowany na drzwiach p∏ockich
(wierna ich kopia znajduje si´ w ka-
tedrze p∏ockiej).Aleksander jako bi-
skup p∏ocki i jego brat Walter (zmar-
∏y 1169 r.) jako biskup wroc∏awski
od 1148 r. wprowadzali w koÊciele pol-
skim reform´ gregoriaƒskà (wyj´cie
koÊcio∏a spod w∏adzy politycznej mo-
narchy) i odnow´ liturgicznà. Zgroma-
dzenie kanoników wywodzi∏o si´ naj-
prawdopodobniej z kr´gu mozaƒ-
skiego, byç mo˝e by∏a to filia opactwa
Êw. Idziego w Liège, kanonicy bo-
wiem z tego opactwa byli w Malon-
ne. Zgromadzenie reprezentowa∏o

starszà umiarkowanà formacj´ kano-
nikatu regularnego (ordo antiquus).
Sama budowla klasztoru wykazuje
cechy budownictwa pó∏nocnow∏o-
skiego, stàd inna hipoteza sugerujà-
ca przybycie kanoników z tego regio-
nu. Klasztor nie nale˝a∏ poczàtkowo
do ˝adnej kongregacji, podlega∏ na-
tomiast bezpoÊrednio biskupowi p∏oc-
kiemu, a przeor (potem pod ko-
niec XII w. przyjà∏ tytu∏ opata – ab-
bas) mia∏ zagwarantowane miejsce
w kapitule katedralnej oraz w kapi-
tule kolegiaty Êw. Micha∏a w P∏ocku.
U schy∏ku wieków Êrednich, podobnie
jak inne opactwa, Czerwiƒsk przy∏à-
czy∏ si´ do kongregacji lateraƒskiej
– bullà papie˝a Leona X z 1514 r.
klasztor otrzyma∏ wszystkie prawa,
immunitety i egzempcje, jakie posia-
da∏a rzymska kongregacja kanonicka
na Lateranie. Oznacza∏o to m. in. eg-
zempcj´, czyli wyj´cie spod w∏adzy
miejscowego biskupa, z którym ów-
czesny (od lipca 1502 r.) opat Ambro-
˝y toczy∏ spory na tle zarzàdzania pod-
leg∏ymi parafiami – prepozyturami.
Do Czerwiƒska nale˝a∏o w XVI w. 10
takich parafii – prepozytur: B∏onie
(od 1288 r., z nadania ks. Konrada),
Kochów, ¸omna,Warszawa (Êw. Jerzy,
od 1399 r.), Wieliszew, Nasielsk, Po-
miechów, Lubotyƒ, Zuzela, Czer-
wiƒsk. Kanonicy regularni, oprócz
prowadzenia ˝ycia wspólnego (viat
communis), zajmowali si´ duszpaster-
stwem (cura animarum) – stàd te˝ te
liczne parafie – prepozytury.

W staraniach o zapewnienie jak
najlepszej opieki duszpasterskiej
w zagospodarowanych dobrach ów-
czesny opat czerwiƒskiego zakonu
– Maciej postanowi∏ ufundowaç nowy
koÊció∏ parafialny w Wieliszewie,
przy którym powsta∏a nowa prepozy-
tura klasztorna czyli parafia. Opat
Maciej by∏ opatem klasztoru kanoni-
ków regularnych w Czerwiƒsku w la-
tach 1381 – 1398. Zwróci∏ si´ o przy-
zwolenie na budow´ koÊcio∏a w Wie-
liszewie do biskupa p∏ockiego
Âcibora z Radzymina (Âcibor z Radzy-
mina herbu Ostoja, biskup p∏ocki
w okresie 18.12.1381 – luty 1391), któ-
ry w akcie erekcyjnym z 20 lipca 1387
nakaza∏ jego wzniesienie w Wielisze-
wie w dobrach klasztoru Kanoników
Regularnych z Czerwiƒska nad Wis∏à.
JednoczeÊnie biskup zobowiàza∏ opa-
ta aby dok∏ada∏ staraƒ w sprawowa-
niu i ubogacaniu s∏u˝by Bo˝ej, a pa-
rafianie mieli mo˝noÊç korzystania
z sakramentów Êwi´tych. Nowa para-

fia powsta∏a z podzia∏u parafii Cho-
tomów. W akcie widniejà nazwy wsi:
Wieliszewo, Skrzyszewo, Ka∏uszyno,
¸aziska,Turczyn i Niepor´t, przydzie-
lone jako uposa˝enie koÊcio∏a wieli-
szewskiego niezb´dne do jego funk-
cjonowania. TreÊç aktu erekcyjnego
biskupa Âcibora, zachowa∏a si´ w Ak-
tach Wizytacji Biskupich znajdujà-
cych si´ w Archiwum Diecezjalnym
w P∏ocku, w∏àczona w treÊç dokumen-
tu w formie transumptu czyli uwierzy-
telnionej kopii pod nazwà Ostatecz-
ny wyrok w sprawie koÊcio∏a w Wie-
liszewie. Ca∏y dokument zostanie
przedstawiony, z uwagi na jego znacz-
nà obszernoÊç, w nast´pnych nume-
rach Gazety Wieliszewskiej.

Akt erekcyjny koÊcio∏a w Wieliszewie
Stiborius, z ∏aski Bo˝ej i postanowienia
Stolicy Apostolskiej biskup KoÊcio∏a
P∏ockiego, wszystkim wierzàcym
w Chrystusa pozdrowienie w Tym, któ-
ry jest jedynym zbawieniem wszyst-
kich. Istnieje rozporzàdzenie w Êwi´-
tych kanonach, by to co ma byç usta-
nowione po wieczne czasy, zosta∏o
dok∏adnie rozwa˝one i by ˝adne oko-
licznoÊci nie mog∏y tego zmieniç,
zw∏aszcza gdy chodzi o zbawienie dusz
ludzkich.

Na proÊb´ tedy czcigodnego Ojca
Opata Macieja nale˝àcego do klaszto-
ru najÊwi´tszej Maryi Panny w Czer-
wiƒsku i cz∏onka Zakonu Kanoników
Regularnych Âwi´tego Augustyna,
na chwa∏´ Boga Wszechmogàcego
i Âwi´tych Aposto∏ów Andrzeja i Ma-
teusza i jedenastu tysi´cy Âwi´tych
Dziewic z po˝ytkiem dla wiary chrze-
Êcijaƒskiej i cz∏onków wspomnianego
Zakonu, dla którego ̋ ywimy szczegól-
ny szacunek wznosimy i wznieÊç na-
kazujemy koÊció∏ i klasztor w Wielisze-
wie w dobrach wymienionego klaszto-
ru w Czerwiƒsku w oparciu oczywiÊcie
o t´ zasad´, ˝e opat wspomnianego
klasztoru, który b´dzie sprawowa∏
w∏adze w danym czasie, koÊcio∏em tym
i klasztorem w takim zakresie, w ja-
kim tam b´dzie sprawowane duszpa-
sterstwo za poÊrednictwem cz∏onków
swego Zakonu b´dzie kierowa∏, zarzà-
dza∏ i rozporzàdza∏ jego dobrami tak,
jak to mu si´ to b´dzie stosownym wy-
dawaç.

Niechaj dok∏ada staraƒ by s∏u˝ba Bo-
˝a, która nale˝y raczej ubogacaç ni˝
ograniczaç by∏a tam sprawowana,
a parafianie jego ni˝ej wymienieni mie-
li mo˝noÊç korzystania z Sakramentów
Âwi´tych.

Pierwsza pisana
wzmianka
o Wieliszewie
pojawia si´ ju˝
w akcie Papie˝a
Innocenta IV
z 10 lutego 1254 r.
(Codex diplomaticus
Poloniae tom I). 

Krzysztof Klimaszewski

T́  oto fundacj´ roztropnie i w nale-
˝yty sposób dokonanà a tak˝e jej upo-
sa˝enie ze strony wspomnianego Ojca
Opata, jak równie˝ koÊcio∏a tego erek-
cj´ dla dobra cz∏onków tego zakonu mo-
cà niniejszego dekretu na wieczne cza-
sy potwierdzamy, zachowawszy dla sie-
bie i dla naszych nast´pców nale˝ne
prawo poddania jej naszej w∏adzy.

W tym celu zaÊ, by cz∏onkowie Za-
konu czy to rektor, czy prepozyt miano-
wany przez opata ∏atwiej i skuteczniej
mogli zaspokoiç swoje potrzeby, rolni-
ków mieszkajàcych w ni˝ej wymienio-
nych wsiach a mianowicie w Wielisze-
wie, Skrzyszewie, ¸aziskach, Koluszy-
nie, Turczynie i Niepor´cie wy˝ej
wymienionemu koÊcio∏owi i jego za-
rzàdcom z tytu∏u parafii przydzielamy
i przypisujemy na zawsze i po wszyst-
kie czasy, zachowujàc jednak zawsze
nasze prawo do dziesi´ciny z wy˝ej wy-
mienionej wsi Niepor´t.

Na Êwiadectwo zaÊ tego do niniejsze-
go dokumentu naszà piecz´ç wi´kszà,
sznurem jedwabnym przywiàzanà do-
∏àczamy.

Dzia∏o si´ to i dane jest w Czerwiƒ-
sku dnia dwudziestego miesiàca lipca
Roku Paƒskiego tysiàc trzysta osiem-
dziesiàtego siódmego w obecnoÊci czci-
godnych i wyznaczonych do tego m´˝ów
(ksi´˝y) Ulryka (Voldrico), prepozyta ko-
legiaty Âwi´tego Micha∏a, Ders∏awa
kanclerza Wyszogrodzkiego, Beruchar-
da ze Starzyna, Szymona z Polna, Ja-
na Wasando, Âwi´tos∏awa z Chàsoczy-
na, Grzymis∏awa plebana przy koÊcie-
le Âwi´tego Marcina, kanoników
KoÊcio∏a P∏ockiego i wielu innych osób
wiarygodnych a tak˝e notariuszy pu-
blicznych Miko∏aja i Jakuba.

Równie˝ 20 lipca 1387 roku opat
Maciej w akcie fundacyjnym,
uwzgl´dniajàc zgod´ biskupa Âcibo-
ra postanowi∏ ufundowaç i uposa˝yç
koÊció∏ w Wieliszewie oraz wykonu-
jàc na∏o˝one zobowiàzania biskupa,
zobowiàza∏ si´ sprawowaç msze Êwi´-
te w ka˝dy dzieƒ oraz szerzyç kult
Bo˝y jak równie˝ nauczaç wiary lud
bo˝y i z pobo˝noÊcià udzielaç sakra-
mentów Êwi´tych. Poni˝ej zostaje za-
mieszczone t∏umaczenie odpisu
– transumptu, zgodnego z orygina-
∏em aktu, umieszczanego w Aktach
Wizytacji Biskupich z 1719r. karty 86
– 87 oraz z 1753 roku (nr 276) kar-
ty 405 – 405 verte. Odpis póêniejszy
z 1753r. jest dodatkowo poÊwiadczo-
ny przez Miko∏aja Franciszka ¸aê-
niewskiego, protonotariusza apo-
stolskiego, prze∏o˝onego czerwiƒ-
skiego, prepozyta b∏oƒskiego.

Akt fundacyjny koÊcio∏a wieliszew-
skiego Macieja opata klasztoru
w Czerwiƒsku
W imi´ Pana. Amen. My, Maciej,
za Bo˝à zgodà opat kanoników regular-
nych klasztoru czerwiƒskiego, a tak˝e
kanonik p∏ocki Jakub z Czarnowa, prze-
or Florian z B∏onia, S∏ugota u Êw. An-
drzeja za murami Warszawy, Czes∏aw
z Zuzeli, Âwi´tos∏aw, podprzeor (sub-
prior) prepozyta Jana, Albert kustosz,
GoÊcimir kaznodzieja, Wysoborius,
Dobies∏aw, Jan KoÊciesza,Tiburtius, ca-
∏y czerwiƒski dom zakonny Êw. Marii:
wyjaÊniamy g∏osem niniejszego [doku-
mentu] wszystkim, którym powszech-
nie trzeba, ˝e rozgorzeliÊmy Bo˝à gor-
liwoÊcià i [ch´cià] krzewienia religii,
˝eby wznieÊç koÊció∏ w naszej wsi Wie-
liszewo po∏o˝onej w dystrykcie war-

Akt fundacyjny koÊcio∏a wieliszewskiego

Zakon Kanoników Regularnych
z Czerwiƒska – właÊciciele Wieliszewa

szawskim. Zadecydowawszy wolà jed-
nomyÊlnej zgody, postanawiamy ufun-
dowaç, erygowaç i uposa˝yç, zgodnie
z tym – z pomocà Bo˝ej ∏aski – fundu-
jemy, erygujemy i uposa˝amy wspo-
mniany wy˝ej koÊció∏ ku czci Wszech-
mogàcego Boga i Êwi´tych Aposto∏ów
Andrzeja i Mateusza, a tak˝e jedena-
stu tysi´cy Dziewic M´czennic, wyzna-
czajàc na ufundowanie i uposa˝enie
pod nazwà sanktuarium: trzy w∏óki
miary che∏miƒskiej po∏o˝one na trzech
polach z tym, co do nich przynale˝y tu
i wTruczynie, ∏àki tu i w ¸aziskach wy-
znaczone, dziesi´cin´ snopowà w ca∏ym
Wieliszewie z folwarkiem, Skrzyszewo
z wójtostwem, ¸aziska z wójtostwem,
Ka∏uszyno (Ko∏uszyno alia solubili ut
in Powielino) w inny sposób przydzie-
lone, jak w Powielinie, trzech ch∏opów
umieszczonych na Êrodkowych w∏ó-
kach, a trzech w czwartej, dwóch
ogrodników, dom na karczm´ z ogro-
dem i wolnà propinacj´ (prawo do pro-
dukcji i sprzeda˝y trunków w obr´bie
w∏asnych posiad∏oÊci), prawo wolnego
po∏owu ryb na stó∏, prawo do wolnego
korzystania z m∏yna, wolny wypas, ra-
zem z innymi owocami, korzyÊciami
i po˝ytkami z boru na ogieƒ i budow´
oraz inne u˝ytecznoÊci, jakkolwiek by
si´ zwa∏y, a tak˝e dla kap∏anów pe∏nià-
cych obowiàzki w koÊciele dziesi´cin´
z pól ogrodniczych w Skrzyszewie
i w ¸aziskach z ich [ludêmi] i ich bu-
dynkami oraz ogrodami dajemy
na wiecznoÊç i nieodwo∏alnie [z nich]
rezygnujemy. Po otrzymaniu przy-
zwolenia i wcielenia od najczcigodniej-
szego w Chrystusie ojca i pana, pa-
na Âcibora, biskupa p∏ockiego, otrzy-
mawszy najpierw zgod´ i zobowiàzujàc
si´, ˝e prepozyt i jego bracia stosownie
do okolicznoÊci w ka˝dy dzieƒ Paƒski
i w dni Êwiàteczne b´dà sprawowaç
msz´ razem z Bo˝ym oficjum, to zna-
czy sprawowaç i przestrzegaç matuti-
ny i nieszporów oraz rozszerzaç kult Bo-
˝y, b´dà pouczaç lud dobrym przyk∏a-
dem s∏owa i tego, co dotyczy zbawienia
dusz, b´dà nauczaç artyku∏ów wiary,
z pobo˝noÊcià szafowaç sakramenty i,
˝yjàc tam, b´dà przestrzegaç innych
[rzeczy] wynikajàcych z regu∏y swoje-
go zakonu. B´dà przybywali na kapi-
tu∏´, b´dà podlegali naszej poprawie, je-
˝eli b´dà post´powali wbrew naszemu
upomnieniu, majà si´ baç kary zemsty
Bo˝ej i mieç jà przed oczami. Zdzia∏a-
no i dano w Czerwiƒsku dnia dwudzie-
stego lipca, roku Paƒskiego 1387
w obecnoÊci czcigodnych m´˝ów panów
Ulryka prepozyta kolegiaty Êwi´tego
Micha∏a, Szymona z Polna, Jana Wa-
sando, kanonika koÊcio∏a p∏ockiego i in-
nych Êwiadków godnych zaufania,
a tak˝e Miko∏aja i Jakuba publicznych
notariuszy, a do niniejszego [dokumen-
tu] zosta∏y przywieszone z polecenia
obecnych nasze opackie i zakonne pie-
cz´cie dla uwierzytelnienia i zaÊwiad-
czenia wszystkich obietnic i ka˝dej
z osobna.
Miejsce wiszàcej opackiej piecz´ci prze-
ze mnie Franciszka Gosimina
Miejsce wiszàcej zakonnej piecz´ci po-
zostawione przez notariusza kapitu∏y.
Zgadza si´ z prawdziwym orygina∏em,
który przechowywany jest w archiwum
klasztoru czerwiƒskiego, o czym za-
Êwiadcza Miko∏aj Franciszek ¸aêniew-
ski, protonotariusz apostolski prze∏o˝o-
ny czerwiƒski, pan prepozyt b∏oƒski.

nn 605721406
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Wydarzenia

Niełatwa walka
zorganizowana
z inicjatywy OÊrodka
Kultury w Wieliszewie
z góry skazana była
na pora˝k´
gospodarzy, choç
w tym szczególnym
wypadku wszyscy jej
uczestnicy mogli
poczuç si´
zwyci´zcami.
W piàtek, 15 stycznia
na deskach sali
kinowej urz´du
gminy z wieliszewskà
publicznoÊcià
zmierzyli si´ gdaƒscy
artyÊci kabaretu
Limo.

ŁŁuukkaasszz  ZZiieemmaakk

Odsamego poczàtku nasi
nie mieli ∏atwo. Gdaƒ-
ska, zaprawiona w bo-

jach od ponad 10 lat ekipa w sk∏a-
dzie Ewa B∏achnio, Abelard Giza,
Marcin Kulikowski, Szymon Jachi-
mek i Wojciech Tremiszewski tak-
tycznie przystàpi∏a do ataku, bez-
pardonowo usypiajàc czujnoÊç
przeciwnika rozmyÊlaniami o nie-
bieskich migda∏ach. Dalszy rozwój
sytuacji pokaza∏, ˝e ta nowatorska
metoda okaza∏a si´ byç strza∏em
w „dziesiàtk´”. Nic bowiem tak
nie dekoncentruje napastnika
jak wiara w to, ˝e wszystkie jego
dzieci´ce marzenia – takie w∏a-

Ênie niebieskie migda∏y – rzeczy-
wiÊcie mogà si´ spe∏niç.

Publika bombardowana b∏ysko-
tliwoÊcià dialogów, podrasowa-
nych wysmakowanà, inteligentnà
satyrà coraz cz´Êciej wybucha∏a
szczerym Êmiechem, którego nie
da∏o si´ ju˝ zatuszowaç. Prze-
Êmieszny dialog prowadzony po-
mi´dzy starszà panià o ci´tym j´-
zyczku, a jej przeuroczym, równie
temperamentnym pudelkiem,

przypomnia∏ publicznoÊci s∏owa
popularnej przed laty piosenki
„Wy nie wiecie, a ja wiem, jak roz-
mawiaç trzeba z psem”. Skecz,
w którym nauczyciel przeprowa-
dza rzeczowà rozmow´ ze szkol-
nym zawadiakà na temat jego licz-
nych, niechlubnych wyst´pków,
spontanicznie wzbogacony o wy-
st´p reprezentanta publicznoÊci,
tak˝e zosta∏ przyj´ty bardzo entu-
zjastycznie.

PoÊród wielu anegdot i przeza-
bawnych sytuacji wszyscy zgroma-
dzeni mieli niepowtarzalnà oka-
zj´, by w ciàgu kilku chwil prze-
nieÊç si´ w kosmos, poczuç smak
wojny czy te˝ klimat m∏odzie˝o-
wej dyskoteki. Oryginalnym punk-
tem programu by∏y tak˝e szczere
refleksje przys∏owiowego Kowal-
skiego po jego wizycie w Bia∏ym
Domu. Sztandarowy numer forma-
cji pod tytu∏em „Mariolka i Stu-

15 stycznia br. zosta∏ uruchomiony w Gimnazjum
w Wieliszewie Punkt Profilaktyki, Pomocy Dziecku
i Rodzinie. 

Przyjdê po pomoc i wsparcie

Wieliszew dostał… Limo

Uwzgl´dniajàc harmonogram prac na budowie nowej siedziby gimnazjum
przy ul. KoÊcielnej 27 w Wieliszewie, na sesji 29 grudnia 2009 r. Rada Gminy
Wieliszew podj´∏a uchwa∏y o zamiarze likwidacji obydwu gimnazjów z dniem
31 sierpnia 2010 r. 

Szko∏´ w ¸ajskach odwiedzi∏a Wicemarsza∏ek Sejmu Ewa Kierzkowska.
Przyjecha∏a, aby dowiedzieç si´ wi´cej o projekcje edukacji w∏àczajàcej.  

denci” w krzywym zwierciadle
ukazujàcy odmienne postrzeganie
Êwiata ró˝nych grup spo∏ecznych
by∏ doskona∏ym ukoronowaniem
wieczoru i potwierdzeniem wielo-
krotnie nagrodzonego ju˝ talentu
m∏odych zdolnych „pi´Êciarzy”
polskiej sceny kabaretowej. Miej-
my wi´c nadziej´, ˝e jeszcze nie
raz b´dziemy mogli zostaç natural-
nie powaleni przez Limo... ze
Êmiechu oczywiÊcie. nn

W dalszej procedurze b´dà
uchwa∏y o likwidacji tych˝e gim-
nazjów i powo∏aniu jednego
Gminnego Gimnazjum w Wieli-
szewie w nowym budynku.
Po 10 latach w´drówki gimnazja-
liÊci b´dà mieç swojà szko∏´! Dla
wszystkich absolwentów naszych
podstawówek zapewnione sà
miejsca do nauki, zaj´ç dodatko-
wych, dost´p do biblioteki i po-
si∏ków w szkolnej sto∏ówce.
Obecni uczniowie gimnazjów
b´dà kontynuowaç nauk´ ju˝
w nowym budynku przy ul. Ko-
Êcielnej.

Dla wielu nauczycieli Gminne
Gimnazjum b´dzie g∏ównym

miejscem pracy z mo˝liwoÊcià re-
alizacji pasji i zainteresowaƒ
w ko∏ach przedmiotowych, zespo-
∏ach, klubach. Pod opiekà specja-
listów – pedagoga i psychologa
– ∏atwiej b´dzie uczniom i wy-
chowawcom,,przejÊç” przez ten
najtrudniejszy etap rozwojowy
w ˝yciu m∏odego cz∏owieka.
Utworzenie jednego gimnazjum
b´dzie skutkowa∏o zmianami ka-
drowymi, które w okresie ruchu
s∏u˝bowego b´dà za∏atwiane
zgodnie z Kartà Nauczyciela
i Kodeksem Pracy.

Nowa siedziba gimnazjum to
pierwsza, tak powa˝na inwesty-
cja na rzecz gminnej oÊwiaty

Gimnazja razem! 

GoÊç z Sejmu w ¸ajskach 

i dlatego z entuzjazmem czekamy
na jej zakoƒczenie.

nn El˝bieta Radzikowska
Dyrektor SAPO  

Po 10 latach od wprowadzenia
reformy oÊwiatowej, która
do systemu oÊwiatowego
przywróciła gimnazja, dzi´ki
oddaniu do u˝ytku Gimnazjum
Gminnego gimnazjaliÊci wreszcie
b´dà mieli SWOJÑ szkoł´.
Poprawià si´ warunki lokalowe
w obydwu szkołach
podstawowych i jest nadzieja, ˝e
do SP Wieliszew wróci grupa
6-latków, a w Skrzeszewie czynione
sà starania o utworzenie placówki
wychowania przedszkolnego. 

Punkt adresowany jest do dzie-
ci, m∏odzie˝y i doros∏ych (w tym
ca∏ych rodzin) potrzebujàcych
pomocy psychologicznej i kon-
sultacji wychowawczych.

Mo˝na tu uzyskaç pomoc tera-
peutycznà w ramach systemowej
terapii rodzin. Istnieje równie˝
mo˝liwoÊç utworzenia grup
wsparcia dla rodziców i na-
uczycieli.

Miejsce to jest czynne
w ka˝dy piàtek (z wy∏à-
czeniem wakacji) w go-
dzinach 16–19. Prowadzàcy
terapi´: mgr Artur ̊ uchow-
skai – pedagog resocjalizacji,
socjoterapeuta, terapeuta ro-
dzinny. Telefon kontaktowy
– 0 505 103 473. Osoby korzysta-

jàce z porad i pomocy w Punk-
cie nie ponoszà ˝adnych op∏at.
Dzia∏alnoÊç Punktu pokrywana jest
z op∏at za korzystanie z zezwoleƒ
na sprzeda˝ napojów alkoholo-
wych wnoszonych przez przedsi´-
biorców do bud˝etu gminy.

nn

Wizyta rozpocz´∏a si´ od wspólne-
go zaÊpiewania piosenki, co jest
tradycjà Szko∏y im. Stanis∏awa
Moniuszki. Nast´pnie Marsza∏ek
zwiedzi∏a Szko∏´, a w szczególnoÊci
pomieszczenia u˝ywane do zaj´ç
z dzieçmi niepe∏nosprawnymi: ga-
binet sensoryczny i pracowni´ lo-
gopedycznà. Specjalnie dla Pani
Marsza∏ek zagra∏a klasa orkiestry
d´tej, w której dzieci niepe∏no-

sprawne grajà „rami´ w rami´” ze
swoimi zdrowymi rówieÊnikami.
Marsza∏ek zwiedza∏a Szko∏´ w to-
warzystwie dyrektora Marka Tar-
wackiego, Prezesa LGD Partner-
stwo Zalewu Zegrzyƒskiego
Edwarda Trojanowskiego, Zast´p-
cy Wójta Gminy Wieliszew Andrze-
ja Szczodrowskiego oraz Prezes
Stowarzyszenia Aktywni dla ¸ask
Justyny Niegierysz. Mia∏a równie˝

okazj´, aby spotkaç si´ z najwa˝-
niejszymi uczestnikami tego dnia
– z uczniami Szko∏y w ¸ajskach.

Po spotkaniu Marsza∏ek powie-
dzia∏a: „Jestem bardzo szcz´Êliwa,
˝e mog∏am dzisiaj tu byç i zobaczyç
szko∏´, która uczy wra˝liwoÊci
na innego cz∏owieka. Jest to nie-
zwykle wa˝ne. Z tego co zobaczy-
∏am i us∏ysza∏am, widz´, ˝e szko∏a
ta jest jak ciep∏y dom. B´d´ i opo-

wiadaç o tym, co dzisiaj widzia∏em.
Gratuluje dyrekcji oraz w∏adzom
samorzàdowym takiej szko∏y.

Chcia∏am równie˝ podzi´kowaç dy-
rekcji za zaproszenie.”

nn  PS
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Dres i z∏oty kajdan – g∏ówne z Limem skojarzenie
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AktualnoÊci

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE TEL. 022 7822455
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1188  
• lekarz rodzinny – pediatra 

Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra Daniela Piórkowska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  oodd ppoonn..  ddoo  pptt..
ww ggooddzz..  88––1188
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska.

Wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub
telefonicznie

PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 1144  –– 1188
• Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu

po zg∏oszeniu urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W SKRZESZEWIE UL.
NOWODWOR-SKA 57, TEL. 022 7823026
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1144
• lekarz rodzinny –
Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga

Szymaƒska-Jastrz´bska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1133
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Jadwiga Szafraƒska
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 99––1111

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU UL. DWORCOWA 1
TEL. 022 7755225
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1144
• lekarz pediatra 

Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny – pediatra 

Ewa Olczak-Wróblewska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz.. 88––1144..3300
• piel´gniarka rodzinna Miros∏awa

Ch∏opicka
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  wwee  wwttoorrkkii  ww ggooddzz.. 1100  ––1144
PPaaccjjeennccii  zz ZZOOZZ--óóww  JJaannóówweekk  ii SSkkrrzzeesszzeeww
ppoo ggooddzz.. 1144  wwiinnnnii  zzgg∏∏aasszzaaçç  ssii´́  
ddoo  ZZOOZZ--  uu ww WWiieelliisszzeewwiiee..  

Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna
Pomoc Lekarska w Legionowie
i Nowym Dworze Mazowieckim.
Konsultacje specjalistyczne: 
• kardiologiczne
• laryngologiczne
• urologiczne
raz w miesiàcu w ZOZ Skrzeszew.

Konsultacje: 
• pulmonologiczne 
• okulistyczne
• badania spirometryczne wg potrzeb.
Gabinet ginekologiczny w ZOZ
Skrzeszew w poniedzia∏ki od godz. 15.
• lekarz ginekolog – po∏o˝nik S∏awomir

Chaberek.

Opieka profilaktyczna w Szko∏ach
Podstawowych i Gimnazjach
w umawianych terminach. Dzia∏ania
edukacyjne w formie wizualnej
i pogadanek. Profilaktyka próchnicy
– fluoryzacja.

• Promocja Zdrowia z zakresu
Profilaktyki Chorób Nowotworowych
zawierana ze Starostwem
Powiatowym w Legionowie 

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Janówek we wtorki od 8.30 – 11.00

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Wieliszew we wtorki od 11 – 14.30

reklama

... ze starego albumu

Na zdj´ciu przedwojenna wyciecz-
ka mieszkaƒców Wieliszewa
do Gdyni. W tle statek MS Pi∏sud-
ski zbudowany w 1935 r. w stocz-
ni Monfalcone w TrieÊcie we W∏o-
szech. Z powodu ograniczonych
Êrodków finansowych Polska
za dwa 14000-tonowe statki pasa-
˝erskie zap∏aci∏a rzàdowi w∏oskie-
mu pi´cioletnimi dostawami w´-
gla. Drugim statkiem by∏ bliênia-
czy MS Batory zbudowany rok
póêniej w tej samej stoczni. MS Pi∏-
sudski wyp∏ynà∏ w swój pierwszy,
transatlantycki rejs pod dowódz-
twem kapitana, Mamerta Stankie-
wicza 15 wrzeÊnia 1935. Ju˝ pod-
czas drugiego rejsu do Nowego Jor-
ku, za sprawà bardzo sztormowej
pogody, ujawni∏y si´ liczne niedo-
ciàgni´cia projektowe. StatecznoÊç
i w∏asnoÊci morskie okaza∏y si´ nie-

zadowalajàce, gdy˝ w∏oski projek-
tant nie uwzgl´dni∏ warunków
sztormowych pó∏nocnego Atlanty-
ku. Z powodu przyjmowania
na dziób wszystkich fal, dosz∏o
do licznych uszkodzeƒ i awarii cz´-
Êci instalacji elektrycznej. Po tym
rejsie przeprowadzono modyfikacje
konstrukcyjne. MS Batory, który
by∏ w tym czasie w budowie zosta∏
zbudowany z uwzgl´dnieniem do-
Êwiadczeƒ za∏ogi Pi∏sudskiego.
Po wybuchu II wojny Êwiatowej
i przegranej kampanii wrzeÊniowej
MS Pi∏sudski, wraz z wi´kszoÊcià
polskich statków pasa˝erskich i za-
∏ogami przeszed∏ pod dowództwo
brytyjskie. Zatonà∏ 26 listopa-
da 1939 o godzinie 5.36 w drodze
z Newcastle, 29 mil morskich
na po∏udniowy wschód od przylàd-
ka Flamborough, rozpoczynajàc

swój pierwszy wojenny rejs po prze-
budowie na transportowiec dla
wojska. Do dzisiaj przyczyna jego
zatoni´cia nie zosta∏a wyjaÊniona.
Mo˝e ktoÊ z Paƒstwa rozpoznaje

swoich znajomych, bliskich
na zdjeciu, bàdê coÊ wi´cej wie
na temat tej wycieczki.
tel. 605-721-406

nn

Mieszkaƒcy ju˝ od grudnia
mogà zobaczyç wiszàce
w ca∏ym Powiecie billboardy
promujàce akcj´. Szersze
dzia∏anie marketingowe b´dà
wdra˝ane w najbli˝szym
czasie.
Szczegó∏y dotyczàce akcji
mo˝na znaleêç, na stronie
Starostwa
www.powiat-legionowski.pl 

JAK SI¢ ZAMELDOWAå?
Krok 1
Przygotowujemy potrzebne
do zameldowania dokumenty:
• Dokument stwierdzajàcy

to˝samoÊç (dowód osobisty,
paszport)

• Ksià˝eczk´ wojskowà
(w przypadku osób
podlegajàcych obowiàzkowi
s∏u˝by wojskowej)

• PoÊwiadczenie
wymeldowania
z poprzedniego miejsca
zamieszkania.

Krok 2
Udajemy si´ do urz´du gminy
do wydzia∏u zajmujàcego si´
sprawami obywatelskimi.
Tam pobieramy druk
zg∏oszenia pobytu sta∏ego,
który wype∏niamy.
Krok 3
Wype∏niony druk zg∏oszeniowy
pobytu sta∏ego oraz
wymieniony w kroku 1
dokumentu sk∏adamy
osobiÊcie w urz´dzie gminy,
gdzie zostaniemy wpisani
do ewidencji sta∏ych
mieszkaƒców oraz otrzymamy
poÊwiadczenie zameldowania
na pobyt sta∏y.

JAK SI¢ ROZLICZYå
W URZ¢DZIE SKARBOWYM
W LEGIONOWIE BEZ
ZAMELDOWANIA?
Krok 1
W rocznym rozliczeniu
podatku PIT. sk∏adanym
w Urz´dzie Skarbowym, jako
miejsce zamieszkania
na koniec roku wskazujemy
miejsce zamieszkania
na terenie Powiatu
Legionowskiego, a jako
w∏aÊciwy wskazujemy Urzàd
Skarbowy w Legionowie.
Krok 2
Wype∏niamy formularz NIP-3
w cz´Êci dotyczàcej adresu
zamieszkania i do∏àczamy go
do zeznania podatkowego.
Krok 3
Rozliczenie wraz
z formularzem NIP-3
przesy∏amy 
do Urz´du Skarbowego
w Legionowie,
ul. Pi∏sudskiego 43C,
05-120 Legionowo.
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SSttaarroossttwwoo  PPoowwiiaattoowwee
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Do∏àcz do nas!

Nazwa azbest nie
okreÊla konkretnego
minerału, lecz dotyczy
ogółu minerałów
krzemianowych
tworzàcych włókna. Ze
wzgl´du na swoje zalety
– odpornoÊç na wysokie
temperatury, działanie
mrozu, kwasów,
substancji ˝ràcych,
a tak˝e elastycznoÊç
stosowany był szeroko
od ponad 100 lat
w około 3 tys. wyrobów
przemysłowych.

WPolsce azbest najcz´Êciej
wykorzystywano do pro-
dukcji: pokryç dachów

(eternit i papa dachowa), p∏yt ele-

wacyjnych i balkonowych, rur
do wykonywania instalacji wodo-
ciàgowych, kanalizacyjnych i cen-
tralnego ogrzewania, sprz´gie∏ i ha-
mulców do wind, ró˝nych typów
izolacji cieplnej, bojlerów, kot∏ów,
wymienników ciep∏a, przewodów
centralnego ogrzewania, ogniood-
pornych koców.

Azbest staje si´ zagro˝eniem dla
zdrowia, gdy dojdzie do korozji lub
uszkodzenia (∏amanie, kruszenie,
ci´cie itp.).Wówczas uwalniane sà
do powietrza w∏ókna azbestu, któ-
re mogà zostaç przeniesione przez
uk∏ad oddechowy do p∏uc. Istotne
znaczenie dla wielkoÊci poziomu
zanieczyszczenia powietrza w∏ók-
nami azbestu ma zasada obni˝ania
emisji pylenia: przez nawil˝anie
wyrobu przed oraz w trakcie de-
monta˝u, zaniechanie w miar´
mo˝liwoÊci obróbki i destrukcji
mechanicznej demontowanego wy-
robu, zast´powanie narz´dzi nap´-
dzanych elektrycznie (pi∏y, wiertar-
ki) narz´dziami r´cznymi, najle-
piej wolnoobrotowymi o specjalnie

wyprofilowanych ostrzach, zaopa-
trzonymi w odsysanie py∏u i prze-
znaczonych dla obróbki wyrobów
azbestowych).

Prace zwiàzane z usuwaniem
i unieszkodliwianiem azbestu mu-
szà byç wykonywane przez firm´
posiadajàcà stosowne zezwolenia
na wytwarzanie, transport i uniesz-
kodliwianie odpadów zawierajà-
cych azbest,

Gmina Wieliszew po raz kolejny
aktywnie w∏àcza si´ w pomoc
mieszkaƒcom w jego usuni´ciu
i umo˝liwia otrzymanie dofinanso-
wania na demonta˝ p∏yt azbe-
stowych oraz na ich transport
do miejsca unieszkodliwiania
i unieszkodliwianie. Zapraszamy
do przy∏àczenia si´ do akcji!

Dofinansowaniem mogà byç ob-
j´te obiekty, których w∏aÊciciel, za-
rzàdca lub u˝ytkownik sporzàdzi∏
i z∏o˝y∏ do Gminy informacj´ o wy-
robach zawierajàcych azbest
i miejscu ich wykorzystania, oce-
n´ stanu i mo˝liwoÊci bezpieczne-
go u˝ytkowania wyrobów zawiera-

jàcych azbest, wg wzoru stanowià-
cego za∏àcznik nr 1 i 2 oraz wnio-
sek stanowiàcy za∏àcznik nr 3. Za-
∏àczniki sà dost´pne na stronie in-
ternetowej gminy www.wieliszew.pl
oraz w Referacie Ochrony Ârodo-
wiska Urz´du Gminy Wieliszew
(pokój nr 104, I pi´tro,
tel. 022 782 22 32). Do wniosku na-
le˝y do∏àczyç: aktualny dokument
potwierdzajàcy w∏asnoÊç budyn-
ku/dzia∏ki lub oÊwiadczenie o dys-
ponowaniu w∏asnoÊcià nierucho-
moÊci.W przypadku budynku/dzia∏-
ki, do którego tytu∏ prawny posiada
kilka osób, nale˝y do∏àczyç zgod´
wspó∏w∏aÊcicieli. Termin sk∏ada-
nia wniosku up∏ywa 31 marca 2010.

Nast´pnie komisja na podstawie
z∏o˝onych dokumentów rozpatrzy
wniosek i kwalifikuje go do reali-
zacji powiadamiajàc o tym pisem-
nie wnioskodawc´.

Dalsze czynnoÊci zwiàzane z usu-
waniem azbestu b´dà realizowane
po wy∏onieniu przez Urzàd Gminy
Wieliszew specjalistycznej firmy.

nn  

Azbest – cichy morderca

Monika Kowalska

Informujemy, ˝e na ternie Gminy Wieliszew działa 
Klub Anonimowych Alkoholików. 
Spotkania odbywajà si´ w ka˝dà sobot´, w godzinach 16-18
w budynku byłego hotelu turystycznego, przy ul. Modliƒskiej 7 w Wieliszewie

SPRZEDAM MIESZKANIE W WIELISZEWIE
ul. Modliƒska 124/6

• powierzchnia 42,3 m2 • atrakcyjna cena
kontakt pod nr tel. 669 191 968.
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AktualnoÊci

Dariusz Skrzydlewski

Zespół Taƒca
Ludowego
„Promyki”
reprezentował
Polsk´ podczas
folklorystycznego
festiwalu
w Indiach.

Bardzo ciekawym prze˝yciem
by∏a wizyta na tamtejszym
bazarze oraz obiad w re-

stauracji z tradycyjnym hindu-
skim jedzeniem, które znacznie
ró˝ni si´ od naszego.W diecie hin-
dusów jest bardzo du˝o warzyw
przyrzàdzanych na przeró˝ne spo-
soby o doÊç osobliwym pikant-
nym smaku. Po wizycie w stolicy
Indii czeka∏a nas d∏uga (po-
nad 9 godzinna) podró˝ do Ludhiany
(miasto w pó∏nocno-zachodnich
Indiach, w dolinie rzeki Satledê)
najbogatszego, ponad 3,5 milono-
wego miasta w stanie Pend˝ab.
Tam te˝ pozostaliÊmy najbli˝-
sze 4 dni, gdzie mieszkaliÊmy
i koncertowaliÊmy podczas Pun-
jab International Festival. Kolej-
ne 3 dni sp´dziliÊmy w Amritsa-
rze, w mieÊcie w pobli˝u granicy
z Pakistanem. Nazwa miasta ozna-
cza „staw wype∏niony nektarem”
i odnosi si´ do jeziorka, nad któ-
rym zbudowano Z∏otà Âwiàtyni´.
Choç sam Amrisar nie ró˝ni si´
w∏aÊciwie niczym od typowych in-
dyjskich miast, Êwiàtynia jest
miejscem wyjàtkowo pieknym
i pe∏nym spokoju. Wspomnia-
na ju˝ Z∏ota Âwiàtynia (Golden
Temple) zwana Darber Sahib
(Dwór Pana), w której przechowy-
wany jest orygina∏ Êwi´tej ksi´gi
Sikhów, dla Sikhów jest niczym
Mekka dla muzu∏manów, czy Wa-
tykan dla katolików. Pe∏ni wra˝eƒ
wróciliÊmy do Luthiany i na ko-
niec, na 2 dni, do Dehli.

Podczas pobytu daliÊmy 8 kon-
certów. Ka˝dy z nich by∏ dla na-
szych tancerzy ogromnym prze˝y-
ciem, bowiem dla wszystkich
by∏y to pierwsze koncerty po-
za granicami kraju. Równie˝ wa-
runki, w jakich cz´sto musieliÊmy
mieszkaç i koncertowaç dalece
odbiega∏y od tych, do jakich je-

steÊmy przyzwyczajeni w Pol-
sce. Jednak zawsze nasze koncer-
ty przyjmowane by∏y bardzo ˝y-
wio∏owo przez licznà hinduskà
publicznoÊç.

Podsumowujàc… Wi´kszoÊç tu-
rystów odwiedzajàcych ten kraj
jest nim zauroczona od pierwsze-
go wejrzenia. Nies∏ychana ró˝no-
rodnoÊç ludzi, kultur i krajobra-
zów jest fascynujàca zarówno dla

naukowca jak i przeci´tnego zja-
dacza chleba. Indie sà domem dla
hindusów, muzu∏manów, chrze-
Êcijan, sikhów, d˝inistów, buddy-
stów i ˝ydów.Ta niesamowita mo-
zaika ludów czyni Indie miejscem
magicznym. Ró˝norodne grupy et-
niczne, z których wi´kszoÊç
do dziÊ zachowa∏a swojà to˝sa-
moÊç, przynios∏y do Indii od-
miennà architektur´ i sztuk´, j´-

zyki, zwyczaje, literatur´, muzyk´
i taniec. Zrozumienie wspó∏egzy-
stowania w tak wielkim tyglu kul-
turowym tylu sprzecznoÊci, pogo-
dzenie tylu przeciwieƒstw, jest za-
daniem nie∏atwym, dlatego kraj
ten u zwiedzajàcych wywo∏uje
niejednokrotnie mieszanie uczu-
cia… Choç uczestnicy wyprawy
musieli pokryç znaczà cz´Êç kosz-
tów wyjazdu (projekt dofinanso-

wa∏ indyjski organizator), ka˝dy
z nas wróci∏ bogatszy o nowe do-
Êwiadczenia, ogrom zdj´ç i wspo-
mnieƒ. ZobaczyliÊmy kraj pe∏en
skrajnoÊci…kraj tak bardzo ró˝-
niàcy si´ od paƒstw europejskich.

… I tak 9 lutego 2010 wylà-
dowaliÊmy szcz´Êliwi na lotni-
sku Fryderyka Chopina w War-
szawie.
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„Promyki” w Indiach

Stawki za uczestnictwo w zaj´ciach
organizowanych w Gminnym
Centrum Kultury:
• Studio Taƒca nowoczesnego
– grupa młodsza – 25 zł/mies.
– grupa starsza – 50 zł/mies.
• Gitara – 50 zł/mies.
• Klub malucha – 30 zł/mies.
• Akademia Ma∏ego Dziecka – 90 zł/mies. (2 razy

w tygodniu po 3 h)
• Zaj´cia artystyczne 
– dla dzieci 30 zł/mies.
– dla młodzie˝y 40 zł/mies.
• Bilard – 10 zł/h
• Ceramika artystyczna – 30 zł/mies.
• Szachy – 20 zł/mies.
• Studio piosenki – 15 zł/mies.
• Teatr – 15 zł/mies.
• Fitness – 10 zł/h 
Wszelkiego rodzaju warsztaty, kursy 
i szkolenia – w/g stawki okreÊlonej przez instruktora. 

Poniedzia∏ek
16.00-17.00 STUDIO TA¡CA Nowoczesnego

(gr. I: 7-9 lat)
17.00-18.00 STUDIO TA¡CA Nowoczesnego

(gr. II: powy˝ej 10 lat)
16.00-18.00 MODELARSTWO
19.00-20.00 FITNESS Step & Shape
20.00-21.00 FITNESS Pilates

Wtorek
10.00-12.00 AKADEMIA MAŁEGO DZIECKA

(od 1,5 do 5 lat)
15.00-17.00 ZAJ¢CIA ARTYSTYCZNE od 7

roku ˝ycia
17.00-18.00 CERAMIKA
19.00-20.00 AKADEMIA MAŁEGO DZIECKA
19.00-20.00 FITNESS TBC
20.00-21.00 FITNESS Fat Burning

Âroda
9.00-10.00 KLUB MALUCHA 

(od 1,5 do 2 lat)
10.00-11.00 KLUB MALUCHA 

(od 2 do 3 lat)
11.00-11.00 KLUB MALUCHA 

(od 3 do 4 lat)
14.00-19.00 GITARA (według grafiku

ustalonego przez instruktora)
16.00-18.00 TEATR
17.00-18.00 CERAMIKA
18.00-19.00 ZAJ¢CIA ARTYSTYCZNE

gimnazjum
19.00-20.00 ZAJ¢CIA ARTYSTYCZNE

gimnazjum

Czwartek
10.00-12.00 AKADEMIA MAŁEGO DZIECKA

(od 1,5 do 5 lat)
16.00-17.00 STUDIO TA¡CA Nowoczesnego

(gr. II: powy˝ej 10 lat)
16.00-18.00 MODELARSTWO
17.00-20.00 TKACTWO ARTYSTYCZNE

Piàtek
19.00-20.00 FITNESS Body Ball

Sobota
10.00-13.00 SZACHY

GRAFIK ZAJEå w Gminnym Centrum Kultury – marzec – czerwiec 2010

ZAPRASZAMY NA ZAJ¢CIA W GMINNYM CENTRUM KULTURY
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„Promyki” zwiedzi∏y najwa˝niejsze zabytki

Taxi-szyk Bia∏o-czerwoni! Krakowiaczek ci ja...
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Z Gminy

Nasze stoisko od 14 do 17
stycznia odwiedzi∏o kilka
tysi´cy osób zainteresowa-

nych czynnym wypoczynkiem
na Mazowszu. Przedstawiciele
Powiatu, gmin Legionowo, Serock
i Wieliszew przekonywali, ˝e na-
sze tereny sà ku temu idealne.
Mocnym argumentem by∏o jad∏o
i napitki wykonane w∏asnor´cz-
nie przez w∏aÊcicielki gospo-
darstw agroturystycznych ze
Skrzeszewa, Jadwisina, ¸achy

i innych miejscowoÊci zrzeszo-
nych w wieliszewskim Stowarzy-
szeniu „Woda i Las”.

Mi´dzynarodowe Targi Tury-
styczne to nie tylko okazja
do prezentacji regionu, ale rów-
nie˝ spotkaƒ na wysokim szcze-
blu. Uczestniczàcy w imprezie wi-
cestarosta Janusz Kubicki oraz
burmistrz Sylwester Sokolnicki
przeprowadzili rozmowy z czeski-
mi partnerami – przedstawiciela-
mi gmin ju˝ wspó∏pracujàcych

z Powiatem Legionowskim, z Mi-
kroregionu Drahanskà Vrchovi-
na, oraz z ksi´dzem polskiego po-
chodzenia Zbigniewem Czendli-
kiem reprezentujàcym
miejscowoÊç Lanskrouna.

Miejmy nadziej´, ˝e nasza
obecnoÊç na Mi´dzynarodowych
Targach Regionów Turystycznych
„Regiontour 2010” w Brnie przy-
czyni si´ do budowania wizerun-
ku Gminy Wieliszew jako miejsca
goÊcinnego i pi´knego.

Cztery dni trwała
promocja
turystycznych
walorów Gminy
Wieliszew i Powiatu
Legionowskiego
podczas
Mi´dzynarodowych
Targów Regionów
Turystycznych
„Regiontour 2010”
w Brnie.

Mariusz Kraszewski

Wieliszew chwalony
W poniedzia∏ek, 25 stycznia,
o godzinie 10, w hali sportowej
w Wieliszewie odby∏ si´ I etap
gminny. Rywalizowa∏y wszyst-
kie szko∏y z terenu Gminy Wie-
liszew w dwóch kategoriach:
klas IV–VI szkó∏ podstawowych
i I–II gimnazjów. Uczestnicy pi-
sali test teoretyczny, a w prakty-
ce mieli do pokonania tor sk∏a-
dajàcy si´ z szeÊciu przeszkód.

W II etapie, który odby∏ si´ 29
stycznia, o godzinie 9, w hali
sportowej Centrum Szkolenia
Policji w Legionowie reprezento-
wali nas uczniowie ze Szko∏y

Podstawowej w Janówku i Gim-
nazjum w Skrzeszewie. Nasi re-
prezentanci poradzili sobie zna-
komicie Weronika Kierzkowska
zaj´∏a 1. miejsce a Magda W∏o-
darczyk – 2. miejsce w kategorii
dziewczàt szkó∏ podstawowych.
WÊród gimnazjów 2. miejsce za-
j´∏a Olga Smoliƒska a 3. – Klau-
dia Barszczewska. Honor ch∏op-
ców uratowa∏ Kamil Woêniak zaj-
mujàc 3. miejsce. Gratulujemy
i trzymamy kciuki. ˚yczymy suk-
cesów w dalszych etapach.

nn    Bartek Trzaskoma

Od lat wiadomo, ˝e bezpieczeƒstwo naszych dzieci to
jedna z najwa˝niejszych wartoÊci. UÊwiadomienie
najm∏odszych o zagro˝eniach na drodze i sposobach ich
zwalczania jest priorytetem. Dlatego Samorzàd
Województwa Mazowieckiego realizuje program
pod nazwà „Bezpieczna Droga do Szko∏y”.

Bezpieczna droga

Klub Filmowy ZAKŁAD zaprasza na

Vicky 
Cristina 
Barcelona

Êroda
24.02.,
godz.
19:00

re˝yseria: Woody Allen
scenariusz: Woody Allen
zdj´cia: Javier Aguirresarobe
obsada: Scarlett Johansson, 
Penélope Cruz, Rebecca Hall,
Javier Bardem
produkcja: Hiszpania, USA 2008
czas trwania: 96 min
proponuje: Katarzyna GreÊkiewicz

DDwwuuddzziieessttoolleecciiee  iissttnniieenniiaa  ooddrrooddzzoonneeggoo  ssaammoorrzzààdduu
tteerryyttoorriiaallnneeggoo  sskk∏∏aanniiaa  ddoo lliicczznnyycchh  ppooddssuummoowwaaƒƒ  ffuunnkkccjjoonnoowwaanniiaa
ssaammoorrzzààddnnooÊÊccii  ww PPoollssccee,,  oocceennyy  ddookkoonnaaƒƒ,,  aannaalliizzyy  ssuukkcceessóóww
ii ppoorraa˝̋eekk  oorraazz  ppoocchhwwaa∏∏  zzaa ttoo,,  ccoo  ssii´́  ww ttyymm  cczzaassiiee  uuddaa∏∏oo,,  aa ccoo
wwcciiàà˝̋  wwyymmaaggaa  uusspprraawwnniieenniiaa..

Budowanie spo∏eczeƒstwa obywatelskiego
W zwiàzku z powy˝szym zrodzi∏a si´
we mnie potrzeba podzielenia si´
swoimi wnioskami, a przede wszyst-
kim wieloletnim doÊwiadczeniem
z zakresu szeroko rozumianej samo-
rzàdnoÊci lokalnej.

Moje pierwsze doÊwiadczenia sa-
morzàdowe si´gajà poczàtku lat 90.
Okresu, w którym samorzàd teryto-
rialny dopiero si´ odradza∏ po kil-
kudziesi´cioletnim okresie nieist-
nienia. Punktem startowym w mo-
jej karierze samorzàdowej by∏o
przyj´cie propozycji wzi´cia udzia-
∏u w konkursie na wójta gminy
Skrzeszew. Sytuacja przedstawia∏a
si´ o tyle ciekawie, ˝e gmina (wów-
czas nazywa∏a si´ Skrzeszew, dziÊ
Wieliszew) mia∏a ju˝ wójta wybra-
nego w I-szych wyborach samorzà-
dowych w czerwcu 1990 roku, ale
który po 3 miesiàcach z∏o˝y∏ rezy-
gnacj´ z powodu niemo˝noÊci pogo-
dzenia obowiàzków wynikajàcych
z prowadzenia dzia∏alnoÊci ogrodni-
czej z obowiàzkami zwiàzanymi
z zarzàdzaniem gminà. W zwiàzku
z zaistnia∏à sytuacjà od radnych
us∏ysza∏em wyjaÊnienie, ˝e miesz-
kaƒcom potrzeba profesjonalisty,
mo˝na wr´cz rzec menad˝era efek-
tywnie zarzàdzajàcego gminà, ko-
goÊ, kto potrafi∏by umiej´tnie poru-
szaç si´ po nowym, jak˝e odmien-
nym od poprzedniego ustroju.
W konsekwencji wkrótce zosta∏em
wójtem i pe∏ni∏em t´ funkcj´ przez
nast´pne szesnaÊcie lat.

Korzystajàc z okazji, chcia∏bym
w tym˝e artykule przybli˝yç rów-

nie˝ histori´ polskiej samorzàdno-
Êci po 1989 roku i jej dalszy rozwój
a˝ po dzieƒ dzisiejszy.

W przysz∏ym roku minie dwadzie-
Êcia lat od momentu wprowadzenia
reformy samorzàdowej. Wtedy to
w∏aÊnie – dok∏adnie 8 marca 1990
roku, Sejm przeg∏osowa∏ ustaw´
o samorzàdzie terytorialnym, dopro-
wadzajàc tym samym do odrodzenia
samorzàdu terytorialnego po pra-
wie 40 latach nieistnienia. Nie spo-
sób powa˝nie dyskutowaç o samo-
rzàdzie lokalnym bez wzi´cia
pod uwag´ wa˝nej roli gmin, bo-
wiem integralnà cz´Êcià samorzàdu
terytorialnego sà przede wszystkim
gminy i jednostki pomocnicze gmin,
czyli so∏ectwa. Nale˝y przyznaç, ˝e
pomys∏ przywrócenia so∏ectw
w ustawie z 8 marca (jako jednostek
pomocniczych) zaczerpni´to z po-
przedniego systemu. Ponadto w wy-
niku nowej ustawy gmina otrzyma-
∏a to, co najwa˝niejsze, a raczej naj-
bardziej jej potrzebne, czyli
samodzielnoÊç majàtkowà. Innymi
s∏owy niezb´dne w∏asne Êrodki fi-
nansowe oraz nieruchomoÊci na re-
alizacj´ w∏asnych zadaƒ i postawio-
nych celów. Warto podkreÊliç, ˝e to
pierwsza, tak znaczàca dla gmin ró˝-
nica w porównaniu do minionego
systemu, tj. samodzielnoÊç majàtko-
wa i finansowa.

Cd w nast´pnym numerze.

nn Edward Trojanowski
Prezes LGD Partnerstwo 

Zalewu Zegrzyƒskiego

Zadania nie nale˝a∏y do naj∏atwiejszych
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Walory naszego regionu
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Ciał rozciàganie
Gazeta Wieliszewska. Witamy
w Wieliszewie. Czy mo˝esz opo-

wiedzieç o zaj´ciach, jakie
prowadzisz?
Aleksandra Marek: Pro-
wadz´ zaj´cia z taƒca
nowoczesnego z ele-
mentami gimnastyki
artystycznej. Podczas

treningów podnosz´
ogólnà sprawnoÊç fi-

zycznà podopiecznych poprzez wy-
korzystanie elementów gimnasty-
ki artystycznej (çwiczenia gibko-
Êciowe, si∏owe, akrobatyczne oraz
sprawnoÊciowe i manipulacyjne
z przyborami takimi jak wstà˝ki,
maczugi, skakanki i obr´cze). Aby
efekty by∏y widoczne, musimy si´
porzàdnie rozciàgnàç. Na poczàtku
stosuj´ podstawowe çwiczenia gib-
koÊciowe: mostki, szpagaty i prze-
wroty. Póêniej, je˝eli sala na to po-
zwoli, b´dziemy uczyç si´ rzutów
z przyborami i trudniejszych ele-
mentów – przejÊç przodem i ty∏em
oraz przerzutów bokiem. Ucz´ tak-
˝e od podstaw oraz doskonal´ ró˝-
ne techniki taƒca nowoczesnego

(jak np. disco dance, dance show,
hip hop, jazz czy taniec wspó∏cze-
sny) poprzez nauk´ uk∏adów cho-
reograficznych o zró˝nicowanym
stopniu trudnoÊci. Przychodzà
do mnie dziewcz´ta w wieku
od 6 lat, choç ostatnio pojawi∏o si´
kilku ch∏opców. Ciesz´ si´, ˝e zaj´-
cia ze mnà majà sporà popular-
noÊç, zacz´∏am z 10 dzieçmi,
po drugim tygodniu zaj´ç musia-
∏am podzieliç grup´ na m∏odszych
i starszych.
Opowiedz o swojej karierze ta-
necznej.
Pochodz´ z Warszawy. Przez 9 lat
trenowa∏am gimnastyk´ artystycz-
nà.Trenowa∏am równie˝ taniec i je-
stem równie˝ instruktorem fit-
ness. Mam te˝ doÊwiadczenia z cyr-
kiem, dzi´ki czemu mog´ nauczyç
dzieci paru sztuczek ze Êwiata cyr-
ku dla urozmaicenia zaj´ç. Mog´
te˝ prowadziç zaj´cia z aerobicu,
ale mojà g∏ównà pasjà jest taniec
i w tym kierunku chc´ podà˝aç.
Moje Studio Taƒca ALEXIA istnie-
je na rynku od 2006 roku. Razem
z siostrà prowadz´ zaj´cia na Tar-

gówku w Warszawie oraz w okoli-
cach Otwocka, a od stycznia rów-
nie˝ w GOK w ¸ajskach. Robi∏am
te˝ coÊ zupe∏nie innego – ˝eby wy-
pe∏niç czas wolny od zaj´ç, które
na ogó∏ odbywajà si´ popo∏udnia-
mi, otar∏am si´ te˝ o bran˝´ ubez-
pieczeniowà.
Czy bierzesz udzia∏ w konkur-
sach? 
Nie osobiÊcie. Wol´ jak „moje dzie-
ci” walczà o trofea i nagrody, to dla
mnie o wiele wa˝niejsze. Moim ma-
rzeniem jest wystàpiç wspólnie
na scenie ze znanà gwiazdà, mam
nadziej´, ˝e uda mi si´ to zrealizo-
waç. Ale nie zdradz´, z jakà.
Co robisz, gdy nie uczysz taƒca.
Sport jest mojà wielkà drugà pasjà.
MyÊl´, ˝e mo˝na to uzasadniç mo-
im zainteresowaniem dla taƒca.
Potrafi´ godzinami oglàdaç Euro-
sport oraz kana∏y muzyczne. Przy-
znam ˝e oglàdam teledyski, aby
podpatrzeç figury taneczne, które
czasami wykorzystuj´ na zaj´-
ciach.
Czy masz jakieÊ ulubione sporty?
Wszystkie, a na pewno zimowe.

Skoki narciarskie, biatlon, jazda fi-
gurowa. Nie mog´ si´ doczekaç
Igrzysk Zimowych. Nie przekre-
Êlam jednak sportów ‘tradycyj-
nych” – razem z tatà kibicuj´ na-
szej reprezentacji w pi∏ce no˝nej.
Czy masz jakieÊ ulubione miejsce,
do którego wracasz?
Niestety nie mam czasu na podró-
˝e. Zapewne jest takie miejsce
gdzieÊ zagranicà, ale na wakacje
i tak wyje˝d˝am nad nasz Ba∏tyk,
bo tam czuj´ si´ najlepiej.
Czy chcia∏abyÊ coÊ jeszcze przeka-
zaç naszym Czytelnikom?
Pozdrawiam Czytelników Gazety
Wieliszewskiej i zapraszam wszyst-
kich zainteresowanych na zaj´cia
taneczne w Gminnym Centrum
Kultury. Taniec to wspania∏a for-
ma sp´dzania wolnego czasu, mo˝-
na te˝ doskonale poznaç swoje cia-
∏o rozciàgajàc je i jeszcze Êwietnie
si´ przy tym bawiç. Zapraszam
równie˝ do odwiedzenia strony in-
ternetowej Alexia Dance Studio:
www.alexia.pl
Dzi´kuj´ za rozmow´ 

nn  

Rozmawiał 
Piotr Sypniewski

Zaj´cia w Gminnym
Centrum Kultury
cieszà si´ ogromnà
popularnoÊcià
m.in. dzi´ki nowym
instruktorom. DziÊ
przedstawiamy
Aleksandr´ Marek,
instruktork´ taƒca
nowoczesnego.

Gminne Centrum Kultury w ¸ajskach rozpocz´∏o
dzia∏alnoÊç

W piàtek, 22 stycznia, w∏adze Gminy oraz dyrektor OÊrodka Kultury w Wieliszewie przy udziale
prawie 300 goÊci uroczyÊcie zainaugurowali dzia∏alnoÊç Gminnego Centrum Kultury w ¸ajskach. 

UroczystoÊç zakoƒczy∏a ˝mudny
okres budowy i przygotowania
Centrum do dzia∏alnoÊci. Warto
by∏o czekaç od 27 kwietnia 2006
roku, kiedy Starostwo Powiatowe
w Legionowie zatwierdzi∏o pro-
jekt i wyda∏o pozwolenie
na budow´, poniewa˝ efekt jest
obiecujàcy. Nasz gminny oÊrodek
dysponuje: salà widowiskowo-
-konferencyjnà, salami do zaj´ç
tematycznych (plastycznà, kom-
puterowo-j´zykowà, modelarskà,
salonikiem prasowym), salà bilar-
dowà, salà tanecznà/fitness oraz
kawiarenkà. Jednak, jak stwier-
dzi∏ wójt Waldemar Kownacki

podczas uroczystoÊci „trzeba do-
ceniç wysi∏ek twórców Centrum
Kultury w ¸ajskach, jednak jest
ono narz´dziem, które musi zo-
staç umiej´tnie wykorzystane.
Przed nami jest coÊ, co tworzy
wy˝szy poziom – przejÊcie
od „mieç” do „byç”, które stawia-
my sobie jako cel.”

Otwarcie Gminnego Centrum
Kultury zosta∏o uÊwietnione kon-
certem fortepianowym w wyko-
naniu Karoliny Onyszkiewicz z to-
warzyszeniem grajàcego na tràb-
ce Jacka Onyszkiewicza.

nn Mariusz Kraszewski

Zaj´cia w OÊrodku Kultury w ¸ajskach
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Wzruszajàca chwila Oprawa muzyczna godna historycznego wydarzenia
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Mogà spaç
spokojnie
stypendyÊci
Stowarzyszenia
„Młodzi dla
Rozwoju – eMka”,
które podczas
charytatywnego
balu zebrało na ich
potrzeby
edukacyjne
ponad 12 tys. zł.

Wliczajàc dotacj´ Fundacji
Batorego, która rokrocz-
nie podwaja kwot´ pozy-

skanà przez eMk´, wieliszewscy
najzdolniejsi uczniowie otrzyma-
jà wsparcie w wysokoÊci pra-
wie 25 tys. z∏. Obecnie z takiej po-
mocy korzysta 19 m∏odych talen-
tów. Pierwszy program
stypendialny zarzàdzana przez
Paw∏a Kownackiego organizacja
uruchomi∏a w 2005 roku.

Tegoroczny charytatywny bal
Stowarzyszenia eMka by∏ siód-
mym w historii. Uczestniczy∏o
w nim ponad 150 osób. Tym ra-
zem nie brakowa∏o elementów
walentynkowych, poniewa˝ im-
preza rozpocz´∏a si´ w wigili´
Êwi´ta zakochanych, a zakoƒczy-
∏a dopiero nad ranem. Sto∏y by-

∏y przyozdobione czerwonymi ba-
lonami, na ka˝dego z goÊci czeka∏
s∏odki upominek w kszta∏cie z∏o-
tego serduszka. Zakochanym by∏
poÊwi´cony specjalny taniec,
podczas którego ka˝da z par mo-
g∏a si´ przytuliç trzymajàc Êwia-
te∏ko symbolizujàce uczucie.

Imprez´ rozkr´ca∏ DJ Piotr,
który nie szcz´dzi∏ gard∏a i nóg,
aby wszyscy poczuli luz. Prawdzi-
wie rodzinna atmosfera sprzyja-
∏a zabawie. O wa˝nych obowiàz-
kach choç na chwil´ mogli zapo-
mnieç wójt Waldemar Kownacki,
jego zast´pca Andrzej Szczo-
drowski, starosta Jan Grabiec, wi-
cestarosta Janusz Kubicki, wice-
prezydent Legionowa Piotr Za-
dro˝ny. Kulminacyjnym punktem
wieczoru by∏a aukcja, z której do-

chód zasili∏ stypendialny fun-
dusz Stowarzyszenia eMka. Bra-
li w nim udzia∏ równie˝ jego be-
neficjenci wdzi´cznie prezentu-
jàc wystawione na licytacj´
artyku∏y. Na te kilka godzin
wszechobecny, niemal mityczny
kryzys, musia∏ ustàpiç idei ofiar-
nej solidarnoÊci i goràcym ser-
com.

„Chyba ka˝dy cz∏owiek lubi si´
bawiç. Wszyscy te˝ staramy si´
pomagaç potrzebujàcym i to te˝
daje mnóstwo satysfakcji. Nasz
bal ∏àczy dwie ca∏kiem przyjem-
ne aktywnoÊci. Dzi´kuj´ naszym
goÊciom, ˝e postanowili prze˝y-
waç t´ radoÊç razem ze eMkà”
– powiedzia∏ po balu prezes sto-
warzyszenia Pawe∏ Kownacki.

nn  

Mróz potrafi byç
ucià˝liwy, ale te˝ daje
radoÊç amatorom
sportów zimowych.
Stra˝acy postanowili
zadbaç o ∏y˝wiarzy.

Stra˝acy
dzieciom…

Co dobre to szybko przemija, ˝ycie te˝. Zgodnie
z tà prawdà, seniorzy i seniorki z Kó∏ka
Rolniczego – Ko∏a Gospodyƒ Wiejskich
w Micha∏owie-Reginowie, postanowili wykorzystaç
czas karnawa∏u i zorganizowaç bal dla seniorów
i nie tylko w Domu Ogrodnika w M-R.

W ten oto sposób w dniu 6 lute-
go 2010 roku w sobot´, 64 osoby
z Micha∏owa i okolic bawi∏o si´
od wczesnego wieczora do godzi-
ny 2.00 w nocy.

Tradycyjnie jak zawsze panie
z KGW pi´knie udekorowa∏y sa-
l´ i ubra∏y sto∏y, oraz przygotowa-
∏y wykwintne potrawy kulinarne,
za co goÊcie-konsumenci nie
szcz´dzili pochwa∏ i owacji dla or-
ganizatorów.

Nie zabrak∏o przy tym karna-
wa∏owych masek, pochodzàcych
równie˝ z Wenecji, co bardzo oka-
zale podkreÊla∏o aktualnoÊç i at-

mosfer´ tego balu. Ponadto orga-
nizatorzy dla urozmaicenia im-
prezy, zorganizowali konkurs wie-
dzy o Micha∏owie-Reginowie,
przygotowujàc 27 pytaƒ dotyczà-
cych ró˝nych zagadnieƒ z ˝ycia
so∏ectwa i gminy.

Prezes Kó∏ka Rolniczego otwie-
rajàc konkurs, powo∏a∏ jury, za-
praszajàc dwóch radnych gmin-
nych i przewodniczàcà KGW, ja-
ko najlepszych znawców tematu.
A na zaproszenie przewodniczà-
cego jury, zg∏osi∏a si´ szeÊciooso-
bowa grupa uczestników, którzy
wykazywali si´ posiadanà wiedzà

o Micha∏owie-Reginowie odpo-
wiadajàc na pytania.

Laureaci zostali nagrodzeni
symbolicznymi nagrodami, a za-
bawa przy tym by∏a Êwietna.
Jeszcze nale˝y podkreÊliç, ˝e

czteroosobowy zespó∏ muzyczny,
nie pozostawia∏ wiele czasu
na odpoczynek i „gra∏ jak
z nut”.

nn Mieczys∏aw Berdowski 

Karnawa∏ 
w Micha∏owie-Reginowie

W niedziel´, 24 stycznia stra˝a-
cy z Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Skrzeszewie na placu przy re-
mizie przygotowali lodowisko
dla dzieci i m∏odzie˝y. To dobre
miejsce do sp´dzenia wolnego
czasu, z którego korzystajà nie
tylko najm∏odsi, ale równie˝
ich rodzice. Osoby sp´dzajàce
ferie w Gminie Wieliszew b´dà
mog∏y choç na chwil´ skorzystaç
z zimowego szaleƒstwa. Âlizgaw-
ka jest czynna od rana z mo˝li-
woÊcià w∏àczenia oÊwietlenia
w porze nocnej. Niech to miej-
sce s∏u˝y jak najlepiej! nn BT

Mariusz Kraszewski

Zakochani pomogli młodym

nn Obraz Marka Kraussa zwanego
Warszawskim Nikiforem „KoÊció∏
w Wieliszewie” kupiony za 350 z∏
przez Dariusz ˚ukowskiego

nn Herb Gminy Wieliszew wykonany
metodà intransji przez wicestarost´
Janusza Kubickiego kupiony
za 230 z∏ przez 
Czes∏awa Kobierskiego

nn Maskotka ˚arek podarowana przez
Zbigniewa Tarnowskiego kupiona
za 260 z∏ przez ES Cars 

– Marek Portasiewicz

nn Obraz olejny podarowany przez
Paƒstwo Pawlaków kupiony
za 450 z∏ od starost´ Jana Grabca

nn Portret Jana Paw∏a II (p∏ytka
ceramiczna) autorstwa Zbigniewa
Gretki z limitowanej serii
liczàcej 200 szt. podarowany przez
Edyt´ Krupiƒskà z Redakcji
Katolickiej TVP kupiony za 360 z∏
przez Józefa Beka

nn Reprodukcja obrazu Juliana Fa∏ata
„Polowanie na niedêwiedzia”
wykonana przez Remigiusza
Szprocha (dar anonimowy) kupiona
za 360 z∏ przez 
Grzegorza Musiƒskiego

nn Rysunek na szkle na podstawie
dzie∏a Pabla Picassa „Don Kichot”
autorstwa Izabeli Kownackiej
kupiony za 400 z∏ przez 
Wojciecha Chmielewskiego

nn Obraz olejny oraz trunek ze Szkocji
z limitowanej serii podarowany
przez starost´ Jana Grabca kupiony
za 750 z∏ przez 
Iren´ i Krzysztofa Araszkiewiczów

nn Kopia obrazu „Cztery tancerki” lub
„B∏´kitne tancerki” Edgara Degas
namalowana przez Ann´ Sypniewskà
kupiona za 290 z∏ przez
Piotra Zadro˝nego

nn Obraz „Martwa Natura z ró˝à w tle”
podarowany przez Krystyn´
i Ryszarda Szyd∏owskich kupiony
za 500 z∏ przez wicewójta
Andrzeja Szczodrowskiego

Lista wybranych
artyku∏ów licytowanych
podczas balu
Stowarzyszenia eMka

GoÊcie docenili rodzinnà atmosfer´
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Biesiada przy suto zastawionych sto∏ach



We wtorki, o godz. 21, za-
raz po „Gramofonie”Ar-
ka Pietrzyka, Tomek

Berdowski rozpoczyna emisj´
„Radiowych Wibracji”. Czwart-
kowe wieczory opanowali dwaj
Macieje – Szurgot i Duchowski
nadajàc od godz. 20 jako
„M&M’s”.W piàtki natomiast po-
jawi∏ si´ Kamil Klimaszewski,
który proponuje s∏uchaczom
„Rockowà Mieszank´”. Zaraz
po przejÊciu do Radio eMka Ka-
mil wyznawa∏ na antenie: „Muzy-
ka w moim ̋ yciu gra∏a od zawsze
wa˝nà rol´, jednak zainteresowa-

nie rockiem to ca∏kowity przypa-
dek (gry komputerowe takie jak
„Guitar Hero” potrafià z fa-
na techno robiç kogoÊ zupe∏nie
innego), za sprawà którego na ty-
le polubi∏em ten gatunek muzy-
ki, ˝e chcia∏bym si´ podzieliç
tym, co mi w duszy aktualnie
gra”. Zapraszamy do s∏uchania
nowych audycji i odwiedzania
strony internetowej www.radio-
emka.pl

nn
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Rozrywka

ww Taƒczàc 
w ciemnoÊciach 

Re˝yseria, scenariusz i zdj´cia: 
Lars von Trier
Muzyka: Björk
Produkcja: Dania, Finlandia, Islandia,
Norwegia, Szwecja, 2000
Czas: 139 min.

„Taƒczàc w ciemnoÊciach” tapla
si´ w szlachetnym kruszcu – Z∏o-
tej Palmy, Z∏otej ˚aby, Z∏otego
Satelity, Z∏otego Globa; cieszàc
towarzystwem Oscara, Cezara
i Goi.Ale ja nie lubi´ filmów von
Triera, choç ceni´ tego re˝ysera
za wspó∏tworzenie zasad dogmy
i konsekwencj´ w kierunku, ja-
ki obra∏ jako artysta. Nowy pràd
w kinematografii, z którym po-
p∏yn´∏a cz´Êç przedstawicieli
sztuki filmowej, pozwala zbli˝yç
si´ do cz∏owieka od strony dotàd
chyba nie znanej twórcom pos∏u-
gujàcym si´ g∏ównie obrazem.
Przestrzeganie surowych zasad
dogmy otwiera ludzkie wn´trze
jak skalpel lekarza operujàcego
w prosektorium. Zaj´cie wywo∏u-
jàce dreszczyk emocji u wielu
osób, zupe∏nie jak widok skut-
ków wypadku drogowego groma-
dzàcy t∏um gapiów.
Lars von Trier przyzwyczai∏ nas
do opowiadanych przez siebie,
rozpoczynajàcych si´ niewinnie,
tragicznych historii. Stàd wiemy,
ju˝ na poczàtku przygód „taƒczà-
cej w ciemnoÊciach” Selmy, ˝e jej
wysi∏ki nie znajdà szcz´Êliwego
zakoƒczenia. Nie sà w stanie
zwieÊç nas szlachetne pobudki
skupione wokó∏ ratowania zdro-
wia niewinnej istoty, które ame-
rykaƒskie kino z prostackà kon-
sekwencjà zwyk∏o nagradzaç wy-
noszàc tego typu bohaterów
na piedesta∏ narodowego symbo-
lu „You Can Do It”. Narz´dzia
stosowane przez von Triera rów-
nie˝ jednoznacznie wskazujà
na pole, jakim zainteresowany
jest re˝yser. Wszak wiadomo, ˝e
to nie skalpel s∏u˝y do przycina-
nia kwiatków.
Dlatego widzàc przyrzàdy, jakimi
operujà twórcy „Taƒczàc w ciem-
noÊciach”, spodziewamy si´ sek-
cji zw∏ok. Potem jednak, wraz
z rozwojem akcji przera˝eni
stwierdzamy, ˝e artyÊci od dogmy
chcieliby pójÊç dalej – próbujàc
przeprowadziç zabieg na organi-
zmie ̋ ywym. Emocjonalny terro-
ryzm stosowany przez von Triera
ujawnia jego prawdziwe zamiary
– on nie chce chlastaç lancetem
po trupach, pragnie dokonaç wi-
wisekcji. To dlatego jego g∏ów-
na bohaterka, doskonale gra-
na przez islandzkà piosenkark´
Björk, pozbawiona jest znacznej
cz´Êci instynktu samozachowaw-
czego. Grana przez nià Selma ro-
bi wszystko, aby poÊwi´ciç ˝ycie
wiedziona – a jak˝e – poczuciem
winy. Obawiam si´ jednak, ˝e je-
dynà prawdziwà wartoÊcià w tym
przypadku jest laur konsumenta.

nn Marian Kraszan Kraszewski

Radio eMka roÊnie
w si∏´. Do redakcji
do∏àczyli nowi,
m∏odzi, utalentowani
dziennikarze. 

R E K L A M A

Mariusz Kraszewski

Przychodnia dla Zwierzàt
¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii

specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20

soboty 8–14
niedziele i Êwi´ta 

– wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

ÂÂ  Ultradêwi´kowe usuwanie
kamienia naz´bnego

ÂÂLeczenie i profilaktyka
ÂÂWizyty domowe
ÂÂUSG

ÂÂ Rentgen
ÂÂ  Laseroterapia
ÂÂ  Krioterapia
ÂÂ  Chirurgia

Zaczytany mol,
czyli ksià˝ki warte uwagi

Amazoƒska wyprawa
tropem zabójczej obsesji
Spójrzmy na map´ Êwiata. Znajdujà si´ tam
kontynenty i oceany, góry, morza, rzeki…
wszystko narysowane z chirurgicznà precy-
zjà. Trudno w to uwierzyç, ale kiedyÊ taka
mapa pe∏na by∏a bia∏ych plam. Nikt nie mia∏
poj´cia, co skrywajà niezbadane obszary.
Nie istnia∏y satelity, nie by∏o samolotów.

W jaki sposób odkryç to, co nieznane?
Poszerzania horyzontów podejmowali

si´ nieustraszeni odkrywcy. Ich ambicjà by-
∏o stanàç tam, gdzie nie pojawi∏a si´ jesz-
cze ludzka stopa (a przynajmniej bia∏a sto-
pa). Wielu w imi´ tej idei poÊwi´ci∏o ˝ycie,
lecz ci, którzy prze˝yli, z∏otymi zg∏oskami za-
pisali si´ w historii ludzkoÊci. Kolumb, Ma-
gellan, Drake, Livingstone,Amundsen… Li-
sta jest d∏uga. Chocia˝ nie ˝yli w tych sa-
mych czasach i w ró˝ne zakàtki Ziemi rzuci∏
ich los, mieli ze sobà coÊ wspólnego: niewy-
obra˝alnà odwag´, hart ducha i ponadludz-
kà niez∏omnoÊç. Ka˝da mapa jest ho∏dem ku
ich pami´ci.Wiek XX to zmierzch epoki od-
krywców. Po setkach lat eksploracji, co raz
mniej bia∏ych plam istnia∏o na mapie. Ale
jednà wielkà zagadkà wcià˝ pozostawa∏a
d˝ungla amazoƒska. W tym wyjàtkowo nie-
sprzyjajàcym cz∏owiekowi terenie zagin´∏y
niezliczone wyprawy. Lecz i d˝ungla znala-
z∏a w koƒcu godnego siebie przeciwnika.

By∏ to pu∏kownik Percy Harrison Fawcett,
cz∏onek brytyjskiego Królewskiego Towarzy-

stwa Geograficznego. Razem z kilkoma za-
ledwie towarzyszami wielokrotnie prze-
mierzy∏ amazoƒskà d˝ungl´. Dokona∏ wie-
lu prze∏omowych odkryç geograficznych, wy-
tycza∏ granice paƒstw, sta∏ si´ znawcà
kultury Indian i ich wielkim or´downikiem.
W czasie w´drówek us∏ysza∏ legendy o mi-
tycznym mieÊcie Eldorado, które mia∏oby
znajdowaç si´ gdzieÊ wÊród niezbadanych
ost´pów. Wielu wàtpi∏o, twierdzàc, ˝e
w d˝ungli nie mogà istnieç ˝adne cywiliza-
cje, a legendy o Eldorado to wytwór wy-
obraêni chciwych konkwistadorów. W 1925
Fawcett og∏osi∏ publicznie, ˝e odnajdzie do-
wody na istnienie mitycznej krainy i z kil-
koma wiernymi druhami (i synem) wyruszy∏
w g∏àb d˝ungli. Nikt wi´cej ju˝ ich nie zo-
baczy∏.Tropem wyprawy podà˝y∏y ekipy ra-
tunkowe, które tak˝e zagin´∏y bez Êladu. Czy
Fawcett i jego towarzysze zgin´li? A mo˝e
odnaleêli swoje Eldorado i nie chcieli wra-
caç? Odpowiedê mo˝na znaleêç w fascynu-
jàcej ksià˝ce Davida Granna „Zaginione
miasto Z”.To wciàgajàca biografia niezwy-
k∏ego cz∏owieka, który ̋ y∏ dla idei i poÊwi´-
ci∏ jej ˝ycie. OpowieÊç o odwadze i poÊwi´-
ceniu, która sta∏a si´ legendà.

nn  Piotr K
David Grann, „Zaginione miasto Z”,
wyd. WAB, Warszawa 2010. Ksià˝ka ukaza∏a
si´ w serii: TERRA INCOGNITA

Nowe osobowoÊci
w Radio eMka

Repertuar
Klubu
Filmowego
ZAKŁAD
w lutym 2010
Êroda 17.02., godz. 19:00
– CZŁOWIEK BEZ
PRZESZŁOÂCI
re˝yseria: Aki Kaurismäki
scenariusz: Aki Kaurismäki
zdj´cia: Timo Salminen
dêwi´k: Jouko Lumme, 
Tero Malmberg
obsada: Markku Peltola,
Kati Outinen
produkcja: Finlandia,
Francja, Niemcy 2002
czas trwania: 97 min
proponuje: Marian Kraszan
Kraszewski

Êroda 24.02., godz. 19:00
– VICKY CRISTINA
BARCELONA
re˝yseria: Woody Allen
scenariusz: Woody Allen
zdj´cia: Javier
Aguirresarobe
obsada: Scarlett Johansson,
Penélope Cruz, Rebecca
Hall, Javier Bardem
produkcja: Hiszpania,
USA 2008
czas trwania: 96 min
proponuje: Katarzyna
GreÊkiewicz

Zapraszamy wszystkich
do współtworzenia Klubu
i jego repertuaru.
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Wydarzenia

Muzyczne kalendarium Radia eMka 

Puchar Âwiata w Zakopanem
(21-23 stycznia) okaza∏ si´ wielkim
sukcesem, nie tylko frekwencyj-
nym, ale równie˝ sportowym.Adam
Ma∏ysz niesiony dopingiem kibi-
ców zajà∏ wysokie lokaty i – jak
sam stwierdzi∏ – zosta∏ przez kibi-
ców mocno zmotywowany do wal-
ki o podium. Mo˝e dzi´ki temu
obejrzeliÊmy jego sukces, bo 13 lu-
tego, na Olimpiadzie w Vancouver

si´gnà∏ po srebrny medal. WÊród
kibiców pod skocznià w Zakopa-
nem byli równie˝ mieszkaƒcy Gmi-
ny Wieliszew: Magdalena i Marek
Durkowie,Aneta i Robert Ziu∏kow-
scy, Iwona i Marcin Tarachowie, Do-
rota i Jaros∏aw Waliszewscy, Izabe-
la i Mariusz Bisialscy, Tamara
i Krzysztof Liwscy oraz Ma∏gorza-
ta i Mariusz Moszczyƒscy.

nn  KP

Projekt „We are the world” zo-
sta∏ zorganizowany w celu uzbie-
rania pieni´dzy dla g∏odujàcej
Afryki. Pierwotnie pomys∏odaw-
cà by∏ Harry Belafonte, który
chcia∏ zorganizowaç kwest´ dla
Etiopii anga˝ujàc muzyków afro-
amerykaƒskiego pochodzenia,
ale za poÊrednictwem Kena Kra-
gena projekt rozrós∏ si´ na ska-
le globalnà. Zaj´li si´ tym Lionel
Ritchie oraz Quincy Jones – ów-
czesny producent Michaela Jack-
sona.
Ich pomys∏em by∏o stworzenie
projektu podobnego do „Live
Aid” formacji stworzonej
z gwiazd brytyjskiej sceny w ce-
lu nagrania piosenki charytatyw-
nej „Do they know its Christ-
mas” z tà ró˝nicà ̋ e „We are the
world” nagrano z wi´kszà pom-
pà i z udzia∏em Êwiatowych
gwiazd, którzy wystàpili pod na-
zwà United Support of Artist
(USA) for Africa. Producentom
uda∏o namówiç si´ ponad 40 ar-
tystów m.in. Steviego Wandera,
Paula Simona, Boba Dylana, Ti-
ne Turner, Cyndi Lauper i Micha-
ela Jacksona, który by∏ wspó∏au-
torem tekstu piosenki.
Ostatecznie piosenk´ nagrano 28
stycznia 1985 w przededniu ce-
remonii rozdania nagród Gram-
my. Singiel trafi∏ do sklepów 7

marca i tylko w Stanach Zjedno-
czonych czterokrotnie pokry∏ si´
platynà. Równie˝ w Wielkiej
Brytanii, Francji, Holandii,
Szwajcarii, Szwecji i Nowej Ze-
landii kawa∏ek wspià∏ si´
na szczyt listy przebojów. Singel
oraz teledysk zosta∏y nagrodzone
nagrodà Grammy. O wiele wa˝-
niejszy by∏ sukces finansowy
– razem z tantiemami i sprzeda-
˝à gad˝etów projekt USA for
Africa przyniós∏ 690 miliardów
dolarów. Tytu∏ doczeka∏ si´ wie-
lokrotnie przeróbek.
Piosenka jest kojarzona z zaan-
ga˝owaniem charytatywnym i do-

czeka∏a si´ wielu reedycji.W 25.
rocznic´ zosta∏a ponownie nagra-
na z udzia∏em „nowych” arty-
stów, równie˝ pod kierownic-
twem Lionela Ritchiego oraz
Quincy Jonesa. Pierwotnie do-
chody mia∏y byç przekazane
na Afryk´, jednak po wydarze-
niach na Haiti zadecydowano
o wsparciu organizacji pomaga-
jàcym ofiarom trz´sienia ziemi.
Âwiatowa premiera nowej wersji
odby∏a si´ podczas uroczystego
otwarcia zimowych igrzysk olim-
pijskich w Vancouver.

nn  PS

Puchar Âwiata w Zakopanem 

WW lluuttyymm 11998855  rrookkuu,,  ww SSttaannaacchh  ZZjjeeddnnoocczzoonnyycchh  nnaaggrraannoo  ppiioosseennkk´́  cchhaarryyttaattyywwnnàà,,
kkttóórraa  ppoo 2255  llaattaacchh  ddoocczzeekkaa∏∏aa  ssii´́  rreeeeddyyccjjii..

Bartek Trzaskoma

Za 100 dni matura…
Po wielu dniach goràczkowych
przygotowaƒ wreszcie nadeszła ta
dla wielu uczniów jedna z
najwa˝niejszych nocy -
zapowiadajàca zbli˝ajàcà si´
matur´.

W sobot´, 23 stycznia, w goÊcinnej sa-
li „Magnacka” w Niepor´cie maturzy-
Êci z Zespo∏u Szkó∏ Ponadgimnazjal-
nych w Komornicy bawili si´ na zor-
ganizowanym przez Rad´ Rodziców
balu „studniówkowym”.

WÊród zaproszonych goÊci nie mo-
g∏o zabraknàç Wójta Gminy Wieli-
szew Waldemara Kownackiego, dzi´-

ki któremu abiturienci mogli obcho-
dziç „studniówk´” w∏aÊnie w tej
Szkole, radnego powiatowego a zara-
zem prezesa Stowarzyszenia Absol-
wentów Szko∏y w D´bem TGW Paw-
∏a Kownackiego, proboszcza parafii
pw. Przemienienia Paƒskiego w Wie-
liszewie ks. Grzegorza Kucharskiego.
Tradycyjnie bal rozpoczà∏ si´ odtaƒ-

czeniem dostojnego, nagrodzonego
przez wszystkich gromkimi brawami
poloneza. Nie brakowa∏o smacznego
jad∏a i skocznej muzyki. Nauczycie-
le, uczniowie i zaproszeni goÊcie ba-
wili si´ do rana tak, aby t´ wyjàtko-
wà noc zapami´taç na ca∏e ˝ycie.
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Leç, Adam leç!!!
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AktualnoÊci

ww W styczniu na terenie Gminy
Policja odnotowa∏a przede
wszystkim w∏amania. Na osiedlu
600-lecia sprawcy uderzyli
dwukrotnie – z dwóch lokali
skradli zegarek i bi˝uteri´.
Do w∏amaƒ dosz∏o równie˝
w Skrzeszewie i ¸ajskach – tam
równie˝ skradziono bi˝uteri´
oraz pieniàdze. W zwiàzku
z w∏amaniami Wydzia∏
Kryminalny w Legionowie
zatrzyma∏ grup´ podejrzanych,
post´powanie jest w toku.

ww Policja ostrzega
przed nasilajàcymi si´ próbami
wy∏udzania pieni´dzy tzw.
metodà „na wnuczka”.
Szczególnie osoby starsze sà
nara˝one na próby oszustwa.
Schemat jest zawsze ten sam
– do ofiary dzwoni osoba
podajàca si´ za dalekiego
krewnego, który jest
w potrzebie i prosi o po˝yczk´.
W ten sposób na terenie Gminy
oszuÊci wy∏udzili ju˝ kilkanaÊcie
tysi´cy z∏. Zjawisko pojawia si´
równie˝ na terenie Legionowa.

ww W zwiàzku z surowà zimà
zatrzymano tylko dwóch
nietrzeêwych kierowców.
Zmniejszona liczba jest
zapewne spowodowana równie˝
zmianà organizacji s∏u˝by
w Komisariacie w Wieliszewie.
Pojawi∏o si´ równie˝ wi´cej
patroli.

ww Komisariat Policji
w Wieliszewie informuje,
˝e 15 lutego nowym
komendantem zostaje
Artur Bartczak.

reklama

Bartek Trzaskoma

Rozpoczynamy
dzisiaj nowy cykl
poÊwi´cony pracy
Stra˝y Po˝arnej.
W swoich relacjach
poka˝emy Paƒstwu
najwa˝niejsze akcje
oraz wyzwania,
z którymi muszà
mierzyç si´ stra˝acy
Gminy Wieliszew.

Łàcznie stra˝acy z naszej Gmi-
ny w 2009 roku interwenio-
wali w 207 akcjach. Najbar-

dziej niebezpiecznym zdarze-
niem okaza∏ si´ po˝ar lasu, który
wybuch∏ w niedziel´ 10 ma-
ja 2009, przed godz. 12.00, w Kru-
binie, przy ul. Jeziornej (po-
wsta∏ dzieƒ po oficjalnych obcho-
dach Gminnego Dnia Stra˝aka).
W pierwszej fazie do dzia∏aƒ za-
dysponowano 11 samochodów
gaÊniczych (w tym 7 z terenu
Gminy Wieliszew) w sile 60 stra-
˝aków. Po˝ar by∏ ci´˝ki do opano-
wania – przenosi∏ si´ wierzcho∏-
kowo, wia∏ silny zachodni wiatr,
panowa∏a bardzo wysoka tempe-
ratura i silne zadymienie. Sp∏o-
n´∏o 4 ha lasu. Warto przypo-
mnieç równie˝, ˝e stra˝acy z OSP
Ka∏uszyn i OSP Wieliszew
29 czerwca interweniowali przy usu-
waniu skutków ulewy, która prze-
sz∏a przez Warszaw´, g∏ównie
w rejonie Centrum. Nie brakowa-
∏o wypadków i kolizji. Niestety,
jak co roku odnotowujemy
wzrost iloÊci wyjazdów do wypa-
lanych traw w porze wiosennej.
Nowy Rok dla stra˝aków rozpo-

czà∏ si´ od usuwania zalegajàce-
go Êniegu na dachach g∏ównie
u˝ytecznoÊci publicznej. Szyb-
kiej interwencji wymaga∏o zg∏o-
szenie z ul. ¸àcznej w Skrzesze-
wie, gdzie starszy m´˝czyzna po-
trzebowa∏ pomocy medycznej,
a tak˝e z powodu nadmiaru Ênie-
gu grozi∏o zawalenie budynku.
Ânieg usuwano te˝ ze szkó∏ pod-
stawowych w Wieliszewie, ¸aj-
skach, Skrzeszewie, Janówku
i Olszewnicy, z gimnazjum i hali
sportowej w Wieliszewie, z bu-
dynku dawnego GOK w Skrze-
szewie i z Zespo∏u Szkó∏ Ponad-
gimnazjalnych w Komornicy
dawne TGW D´be. We wto-
rek, 26 stycznia, w godzinach
wieczornych w Janówku Drugim
dosz∏o do po˝aru budynku miesz-
kalnego, w wyniku zatrucia dymem

do szpitala trafi∏ w∏aÊciciel. Spa-
leniu uleg∏o pomieszczenie, gdzie
znajdowa∏ si´ piec. Z ˝ywio∏em
walczy∏y 3 jednostki stra˝y po˝ar-
nej z Janówka i Legionowa.
W niedziel´, 31 stycznia stra˝a-
cy z Ka∏uszyna pomagali pogoto-
wiu ratunkowemu w przetrans-
portowaniu rannej kobiety
do karetki (karetka nie mog∏a
dojechaç z powodu zaÊnie˝onej
drogi). OSP Wieliszew razem
z JRG Legionowo 5 lutego gasi-
∏y po˝ar opon w Micha∏owie-Re-
ginowie na ul. Warszawskiej.

Nie brakuje interwencji zwià-
zanych z zapaleniem si´ sadz
w kominie, gdzie przyczynà jest
rzadkie czyszczenie przewodu
kominowego. Na szcz´Êcie nie od-
notowano zdarzenia zwiàzanego
z czadem (tzw. cichym zabójcà).

To bardzo toksyczny zwiàzek che-
miczny, troch´ l˝ejszy od powie-
trza – ∏atwo przenika przez Êcia-
ny i stropy budynku. Do pierw-
szych objawów wskazujàcych
na zatrucie czadem nale˝à: ból
g∏owy, sennoÊç i wymioty. Zatru-
cie tlenkiem w´gla to wynik nie-
w∏aÊciwej eksploatacji budynku
i znajdujàcych si´ w nich urzà-
dzeƒ grzewczych. Przed rozpocz´-
ciem sezonu grzewczego, a tak˝e
w trakcie nale˝y poddaç kontro-
li wszelkie zainstalowane w domu
urzàdzenia: piece grzewcze zasi-
lane gazem, olejem opa∏owym
oraz paliwem sta∏ym. Nale˝y pa-
mi´taç, ˝e równie˝ niesprawny
kominek mo˝e byç êród∏em nie-
bezpieczeƒstwa. Nie lekcewa˝cie
tego zagro˝enia!

nn
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Tym razem to by∏o prawdopodobnie podpalenie
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AktualnoÊci

Ruszy∏a budowa kanalizacji
w Micha∏owie-Reginowie 
Zgodnie z ustaleniami bud˝eto-
wymi na ulicach G∏ówna, Boczna,
KoÊcielna, Dworkowa, Prosta
w Micha∏owie-Reginowie budo-
wana jest sieç kanalizacyjna.

W zakres robót wchodzi mon-
ta˝ kompletnej przepompowni
Êcieków wraz z szafà sterowniczà
i zadaszeniem, tablicà sterowni-
czà z sondà hydrostatycznà oraz
opracowanie dokumentacji apli-
kacji s∏u˝àcej zdalnemu monito-
rowaniu przepompowni. Zostanà
równie˝ zamontowane studnie re-
wizyjne z kr´gów betonowych i 9
studzienek kanalizacyjnych sys-
temowych. Po zasypaniu do wy-
maganej wysokoÊci istniejàce
szamba zostanà zaadaptowane
na studzienki rewizyjne.

Do pod∏àczenia kanalizacji
sanitarnej zostanà u˝yte rury
PVC o Êrednicy 160 mm
– 278,20 m. Koszt ca∏kowity wy-
konania inwestycji, która ma zo-

staç oddana 31.10. 2010 wynosi
1 816 552,17 z∏.

Dofinansowanie zakupu 
kolektorów s∏onecznych dla
przedsi´biorców 
W ramach Programu Rozwój Ob-
szarów Wiejskich na lata 2007-
2013 przedsi´biorcy z terenu
LGD „Partnerstwo Zalewu Ze-
grzyƒskiego”, mogà ubiegaç si´
o dofinansowanie odnawialnych
êróde∏ energii.

W ramach programu mo˝na uzy-
skaç dofinansowanie na wykorzy-
stanie energii ze êróde∏ odnawial-
nych w celu prowadzenia dzia∏al-
noÊci kulturalnej i gospodarczej.
Tymi êród∏ami mogà byç np. kolek-
tory s∏oneczne.

Dok∏adne informacje na temat
kwoty dofinansowania i mo˝liwo-
Êci jego uzyskania ka˝dy zainte-
resowany znajdzie na stronie:
www.partnerstwozalewu.org.pl.

Informacje mo˝na ponadto uzy-
skaç w trakcie bezp∏atnych kon-

sultacji prowadzonych przez Lo-
kalnà Grup´ Dzia∏ania „Partner-
stwo Zalewu Zegrzyƒskiego”
w siedzibie LGD w budynku Sta-
rostwa Powiatowego w Legiono-
wie przy ul. Sikorskiego 11
pok. 413 od 2 lutego do 11 marca
(we wtorki i czwartki). Jednocze-
Ênie informujemy o mo˝liwoÊci
sk∏adania wniosków za poÊrednic-
twem Zwiàzku Stowarzyszeƒ
„Partnerstwo Zalewu Zegrzyƒ-
skiego” wniosków w ramach dzia-
∏ania 413 „Wdra˝anie Lokalnych
Strategii Rozwoju” Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich
na lata 2007-2013 na operacje:
• które odpowiadajà warunkom

przyznania pomocy w ramach
dzia∏ania 312 „Tworzenie i Roz-
wój Mikroprzedsi´biorstw”

• które nie odpowiadajà warun-
kom przyznania pomocy w ra-
mach Osi 3 ale przyczyniajà si´
do osiàgni´cia celów tej osi tzw.
„Ma∏e Projekty”.

nn  PS

Inwestycje w Gminie Wieliszew

XXXVII Sesja Rady
Gminy, która
odbyła si´
26 stycznia,
przebiegła
pod znakiem
propozycji zmian
bud˝etowych. 

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Naobradach byli obecni wy-
jàtkowi goÊcie: Komen-
dant Powiatowy PSP

w Legionowie bryg. Mariusz Mu-
cha, Naczelnik Wydzia∏u Operacyj-
nego KP PSP kapitan Robert Wal-
kowski, Prezes Zarzàdu Gminnego
Zwiàzku Ochotniczych Stra˝y Po-
˝arnych Edward Trojanowski, Ko-
mendant Gminny OSP Wies∏aw Wi-
Êniewolski. Naczelnik OSP Skrze-
szew Maciej Kowalik. Komendant
Mucha uroczyÊcie wr´czy∏ decyzj´
Komendanta G∏ównego Paƒstwo-
wej Stra˝y Po˝arnej z 14 grud-
nia 2009 o w∏àczeniu do Krajowe-
go Systemu Ratowniczo-GaÊnicze-
go OSP w Skrzeszewie. Komendant
gratulujàc podzi´kowa∏ za dotych-
czasowà pomoc i zaanga˝owanie
gminnym jednostkom OSP.

Radni jednog∏oÊnie przyj´li po-
rzàdek obrad oraz zatwierdzili pro-
tokó∏ z XXXVI Sesji Rady Gminy.
Wójt Gminy Wieliszew informowa∏
m.in. o rozmowach z PAN w spra-
wie przej´cia nieruchomoÊci
w miejscowoÊci Góra, a tak˝e Ma-
zowieckim Zarzàdem Dróg Woje-
wódzkich na temat inwestycji
na terenie Gminy w 2010 roku,
oraz o rozmowach w sprawie III nit-
ki gazociàgu.

Przewodniczàcy Gminy Jan So∏tys
zapozna∏ radnych z dwiema ró˝nymi
opiniami Kuratorium OÊwiaty i Wy-
chowania w sprawie likwidacji gim-
nazjów. Gmina Wieliszew chce scaliç
Gimnazja w Wieliszewie i Skrzesze-
wie 1 wrzeÊnia 2010 roku i powo∏aç
Gminne Gimnazjum, którego siedzi-
ba jest obecnie budowana.

PunktVI rozpoczà∏ si´ od wystà-
pienia Zofii Blando, w którym
podkreÊli∏a brak inwestycji w za-
chodniej cz´Êci Gminy. Apelowa∏a
do radnych, aby traktowali gmin´

jako ca∏oÊç. Leszek Kleiman z∏o˝y∏
wniosek zmian bud˝etowych
na 2010 r. w ramach autopopraw-
ki. Jego propozycja dotyczy∏a
zmniejszenia planowanych Êrod-
ków na: budow´ kanalizacji w Mi-
cha∏owie-Reginowie, budow´ ul.
Marysieƒki w Olszewnicy Starej;
oraz zwi´kszenia Êrodków przewi-
dzianych na: budow´ oÊwietlenia
Êcie˝ki pieszo-jezdnej Góra-Janó-
wek, urzàdzenie placu zabaw w Ol-
szewnicy Nowej, budow´ ul. Polnej
w Olszewnicy Starej, budow´ ul.
Spokojnej w Skrzeszewie.

Wójt Gminy Wieliszew odniós∏
si´ do wypowiedzi Zofii Blan-
do twierdzàc, ˝e jest pe∏en szacun-
ku i uznania dla niej, bo nigdy nie
przedk∏ada∏a w∏asnego interesu
nad interes Gminy.Wójt nie zgodzi∏
si´ jednak z jej opinià, ˝e Góra jest
zaniedbywana. Podda∏ równie˝
pod wàtpliwoÊç tryb zg∏oszenia
wniosku przez Pana Kleimana.

Radny Edwin Zezoƒ stwierdzi∏,
˝e przy projekcie uchwa∏y bud˝e-
towej wytypowano cztery prioryte-
ty: budowa wodociàgów, kanaliza-
cji, Gimnazjum i cmentarza. An-
drzej Snopek stwierdzi∏, ˝e wniosek
Leszka Kleimana nie wskazuje
êród∏a finansowania. Zapyta∏ rów-
nie˝, dlaczego zdejmowane sà Êrod-
ki z oÊwietlenia ul. Poprzecznej,
ul. 600- lecia oraz ul. ˚urawiej.

Wójt Waldemar Kownacki odpo-
wiedzia∏, ˝e powodem tego jest
brak Êrodków – te nale˝y przezna-
czyç na budow´ drogi dojazdowej
do Gimnazjum.

Kierownik Inwestycji poinfor-
mowa∏a, ˝e budowa kanalizacji
w Micha∏owie-Reginowie jest zada-
niem rozpocz´tym i w bud˝ecie
Gminy nale˝y zabezpieczyç 450
tys. z∏, bo jest to kwota niezb´dna,
do wzi´cia kredytu. S∏awomir Woj-
ciechowski stwierdzi∏, ˝e radni
„majà prawo upomnieç si´ o swo-
je”, dlatego nie nale˝y pot´piaç
tych, którzy o to walczà.

Przewodniczàcy Rady Gminy
odczyta∏ zmiany w bud˝ecie zapro-
ponowane przez Wójta Gminy Wie-
liszew twierdzàc, ˝e ten dokument
zosta∏ uchwalony miesiàc temu
i wszyscy byli zadowoleni.

Edwin Zezoƒ odniós∏ si´ do wy-
konanych inwestycji w Skrzesze-
wie dodajàc, ˝e „Micha∏ów nie
przychodzi z pustà kieszenià”.
Wnioskowa∏ o przeg∏osowanie au-
topoprawki zg∏oszonej przez Wój-
ta Gminy Wieliszew, bo tylko ta in-
stytucja ma takie prawo.

Przewodniczàcy Rady Gminy ja-
ko wniosek formalny podda∏
pod g∏osowanie wniosek zg∏oszony
przez Leszka Kleimana –9 radnych
g∏osowa∏o za, 7 przeciw, nikt nie
wstrzyma∏ si´ od g∏osu.

Wójt stwierdzi∏, ˝e nie doko-
na tych zmian z powodu braku
Êrodków finansowych, w zwiàzku
z tym zapyta∏, na czym ma je zaosz-
cz´dziç, z jakich inwestycji zrezy-
gnowaç. Przewodniczàcy Rady
Gminy stwierdzi∏, ˝e wnioskodaw-
ca wskaza∏, skàd nale˝y zdjàç
Êrodki. Skarbnik Gminy Beata Do-
browolska przedstawi∏a autopo-
prawk´ do zmian bud˝etowych
zg∏oszonà przez wójta.Wtedy prze-
wodniczàcy poprosi∏, aby Kierow-
nik Inwestycji, odczyta∏a umowy
zawarte na budow´ kanalizacji
w Micha∏owie-Reginowie.

Wójt zwróci∏ si´ z proÊbà, aby po-
nownie podejÊç do wniosku zg∏o-
szonego przez Leszka Kleimana,
prze∏o˝yç wniosek w czasie do po-
nownego przeanalizowania bez
zb´dnych emocji. Skarbnik doda-
∏a, ˝e przedstawiona propozycja
spowoduje, i˝ Gmina natychmiast
musi zaciàgnàç kredyt komercyjny
na zasadzie prawo zamówieƒ pu-
blicznych. Przewodniczàcy Rady
zasugerowa∏, aby Leszek Kleiman
wycofa∏ z∏o˝ony wniosek,
z uwzgl´dnieniem go na najbli˝szà
Sesj´ Rady Gminy.Wójt stwierdzi∏,
˝e w zgodzie mo˝na wi´cej zrobiç
– tym bardziej, ˝e po przetargach
ujawnià si´ dodatkowe Êrodki.
Uwzgl´dniajàc argumenty przed-
mówców Leszek Kleiman wycofa∏

z∏o˝ony przez siebie wniosek.
Przewodniczàcy Rady Gminy

podda∏ pod g∏osowanie projekt
uchwa∏y w sprawie zmian w bud˝e-
cie gminy na 2010 r. wraz z przed-
stawionà przez Wójta Gminy Wie-
liszew autopoprawkà. Uchwa∏´
przyj´to jednog∏oÊnie.

Na sesji równie˝ jednog∏oÊnie
podj´to uchwa∏´ w sprawie uchy-
lenia Uchwa∏y nr XXXV/318/09 z 1
grudnia 2009 r. oraz uchwa∏´
w sprawie przystàpienia Gminy
Wieliszew do Lokalnej Grupy Ry-
backiej Zalew Zegrzyƒski

Barbara ¸empkowska, Pe∏no-
mocnik Wójta Gminy ds. Profilak-
tyki i Rozwiàzywania Problemów
Alkoholowych przedstawi∏a spra-
wozdanie z realizacji Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiàzy-
wania Problemów Alkoholowych
za 2009 r. Potem Lilianna K´pczyƒ-
ska Kierownik OÊrodka Pomocy
Spo∏ecznej przedstawi∏a informa-
cj´ z dzia∏alnoÊci OPS za 2009 r.
Nast´pnie Komisje Rady Gminy
przedstawi∏y sprawozdanie z dzia-
∏alnoÊci za 2009 r. i poda∏y plany
pracy Komisji na 2010 r. Potem
Skarbnik Gminy Beata Dobrowol-
ska udzieli∏a odpowiedzi na pyta-
nie Edwina Zezonia zadane na po-
przedniej Sesji informujàc, ˝e
w 2009 r. sk∏adki za udzia∏ w ró˝-
nych stowarzyszeniach i zwiàz-
kach wynios∏y 36.247,29 z∏.

Na zakoƒczenie Przewodniczàcy
Rady Gminy stwierdzi∏, ˝e obrady
by∏y bardzo burzliwe, ale szanuje
w sobie to, ˝e nie jest upartyjnio-
ny i zawsze b´dzie dà˝y∏ do poro-
zumienia, dlatego ma nadziej´, ˝e
na nast´pnej sesji planowanej
na dzieƒ 23 lutego wszyscy radni
dojdà do porozumienia. nn

KRUS INFORMUJE:
ZASADY ZG¸ASZANIA
WYPADKU PRZY PRACY
ROLNICZEJ

Za wypadek przy pracy rolniczej
w rozumieniu art. 11 ust. 1 ustawy
z dnia 20 grudnia 1990 roku o ubez-
pieczeniu spo∏ecznym rolników,
uwa˝a si´ nag∏e zdarzenie wywo∏a-
ne przyczynà zewn´trznà, które na-
stàpi∏o podczas wykonywania czyn-
noÊci zwiàzanych z prowadzeniem
dzia∏alnoÊci rolniczej albo pozosta-
jàcych w zwiàzku z wykonywaniem
tych czynnoÊci:
1. na terenie gospodarstwa rolnego,

które ubezpieczony prowadzi lub
w którym stale pracuje, albo
na terenie gospodarstwa domowe-
go bezpoÊrednio zwiàzanego
z tym gospodarstwem rolnym, lub

2. w drodze ubezpieczonego z miesz-
kania do gospodarstwa rolnego,
albo w drodze powrotnej, lub

3. podczas wykonywania poza tere-
nem gospodarstwa rolnego zwy-
k∏ych czynnoÊci zwiàzanych z pro-
wadzeniem dzia∏alnoÊci rolniczej
lub w zwiàzku z wykonywaniem
tych czynnoÊci, lub

4. w drodze do miejsca wykonywa-
nia czynnoÊci, o których mowa
w pkt.3 albo w drodze powrotnej.

Zdarzenie wypadku przy pracy rol-
niczej, poszkodowany bàdê inna oso-
ba powinna zg∏osiç do najbli˝szej
Placówki Terenowej bàdê Oddzia∏u
Regionalnego KRUS niezw∏ocznie
po jego zaistnieniu.
Dane telefoniczne PT KRUS w No-
wym Dworze Mazowieckim 
(22)775-33-03, 775-91-87 
Wi´cej informacji – na stronie inter-
netowej www.wieliszew.pl

O bud˝ecie

Pani 
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AktualnoÊci

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze  weterynarii
Beata Zgutka-Koremba 
i Rafa∏ Koremba 

Przyjmujà codziennie w godzinach:

pon – pt:    9–20
sobota:      10–15
niedziela:  10–12

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 
Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska
GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, A. Michoƒska, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka
ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10
GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: pon, wt, Êr, czw. 14–19
Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313
PORADNIA STOMATOLOGICZNA
czynna: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19
Telefon do stomatologii 666-713-171

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

3 grudnia 2009 zmar∏ porucznik w stanie
spoczynku Mieczys∏aw Tytkowski. ˚o∏nierz Obrony

Ojczyzny w 1939 r., w 1942-1945 r. cz∏onek AK

–„Obro˝a” I – Rejon VII – Obwód Warszawa – Powiat,

uczestnik Powstania Warszawskiego pod pseudonimem

„Buk”. Od wyzwolenia czynny i aktywny dzia∏acz

spo∏eczny Ko∏a Kombatanckiego w Chotomowie.

By∏ odznaczony odznaczeniami wojennymi

i pamiàtkowymi: Medalem Wojny Obronnej – 1939,

Krzy˝em Partyzanckim, Krzy˝em AK, Warszawskim

Krzy˝em Powstaƒczym, Z∏otym Krzy˝em Zas∏ugi,

Kombatanckim Krzy˝em Zas∏ugi, Krzy˝em Walk

o Niepodleg∏oÊç, Z∏otym Medalem Rady Ochrony

Pomników, Z∏otym Medalem ObronnoÊci Kraju,

Medalem Zwyci´stwa i WolnoÊci, Odznakà Weterana

Walk o Niepodleg∏oÊç, Odznakà „Akcja Burza”,

Medalem Pamiàtkowym AK.

CzeÊç Jego Pami´ci

Towarzysze Broni, Ko∏a Kombatanckiego

– Chotomów.

p o ˝ e g n a n i e

5,78 z∏

21,24 z∏8,24 z∏

4,72 z∏

6,83 z∏

9,69 z∏

4,32 z∏

6,15 z∏

16,90 z∏

34,53 z∏

Odszed∏ na wiecznà wart´

r e k l a m a
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AktualnoÊci

reklama

Turniej V Amatorskiej Ligi Pi∏ki
Siatkowej

Grupa A

Vega – Grand 2:1

Lodo∏amacz – Spr 2:1

Grand – Spr 2:0

Lodo∏amacz – Vega 2:0

Lodo∏amacz – Grand 2:0

Spr – Vega 0:2 

Klasyfikacja koƒcowa grupy A:

1. Lodo∏amacz

2. Vega

3. Grand

4. SPR

Grupa B

Bia∏obrzegi – Uks 1 0:2

Bodzio Team – Kst 2:0

Bodzio Team – Bia∏obrzegi 1:2

Uks 1 – Kst 2:1

Bodzio Team – Uks 1 0:2

Kst – Bia∏obrzegi 0:2 

Klasyfikacja koƒcowa grupy B

1. UKS

2. Bia∏obrzegi

3. Bodzio Team

4. KST

Turniej Iv Amatorskiej Ligi Pi∏ki
Halowej Szkó∏ Gimnazjalnych

Klasy I

Jab∏onna – Stanis∏awów I 1:3

Wieliszew – Skrzeszew 5:0

Jab∏onna – Wieliszew 0:4

Stanis∏awów I – Skrzeszew 8:0

Stanis∏awów I – Wieliszew 4:0

Jab∏onna – Skrzeszew 9:0

Klasyfikacja IV turnieju:
Stanis∏awów I – 9 p. [bramki

strzelone: 15, bramki stracone: 1] 
Wieliszew – 6 p. [bramki

strzelone: 9, bramki stracone: 4]
Jab∏onna – 3 p. [bramki

strzelone: 10, bramki stracone: 7]
Skrzeszew – 0 p. [bramki

strzelone: 0, bramki stracone: 22]

Siatkarze zmierzyli si´
w V Turnieju
Amatorskiej Ligi Piłki
Siatkowejnatomiast
młodzi piłkarze
rozegrali IV Turniej
Amatorskiej Ligi Piłki
Halowej Gimnazjów,  

TTaaddeeuusszz  SSzzcczzyyggiieellsskkii

Grali siatkarze i piłkarze

Po „P´pku Europy” akcji, podczas której nasza Gmina by∏a w ogólnopolskiej czo∏ówce, pojawia si´ kolejna
szansa na pokazanie naszej Ma∏ej Ojczyzny jako miejsca, gdzie mieszkajà ludzie kochajàcy swój dom.

Wygrajmy ten spacer!
Na stronie www.mojewirtualnemia-
sto.pl/glosowanie-192.html mo˝-
na g∏osowaç na Gmin´ Wieliszew, ja-
ko miejsce i wspólnot´ przyjaznà lu-
dziom chcàcym ˝yç w mi∏ym
otoczeniu i wÊród przyjació∏. Nie-
wàtpliwie nasza Ma∏a Ojczyzna jest
takà w∏aÊnie krainà. Zatem jako lo-
kalna gazeta wspierajàca rozwój
Gminy Wieliszew zach´camy wszyst-
kich Czytelników do g∏osowania.

Konkurs rozpoczà∏ si´ 1 stycznia
i potrwa do 16 kwietnia 2010 roku.

Rozstrzygni´cie nastàpi 19 kwiet-
nia. JeÊli nasza Gmina zwyci´˝y
w konkursie, profesjonalne studio
reklamy wykona gratis wirtualny
spacer po jej najpi´kniejszych za-
kàtkach. Dodatkowo miasto, które
zajmie pierwsze miejsce otrzyma
ten spacer wyt∏oczony na p∏y-
tach CD w iloÊci – 1000 sztuk
do dowolnego wykorzystania. Tego
typu prezentacje sà jednà z najsku-
teczniejszych form promocji.

nn  MK

Klasyfikacja generalna

Stanis∏awów I – 150 p.

Wieliszew – 110 p.

Jab∏onna – 80 p.

Skrzeszew – 40 p.

Klasy III

Skrzeszew – Stanis∏awów I 0:1

Wieliszew – Jab∏onna 0:0

Wieliszew – Skrzeszew 2:0

Jab∏onna – Stanis∏awów I 5:0

Stanis∏awów I – Wieliszew 1:3

Jab∏onna – Skrzeszew 2:1

Klasyfikacja IV turnieju:

Jab∏onna – 7 p. [bramki strzelone: 7,
bramki stracone: 1]

Wieliszew – 7 p. [bramki strzelone: 5,
bramki stracone: 1]

Stanis∏awów I – 3 p. [bramki
strzelone: 2, bramki stracone: 6]

Skrzeszew – 0 p. [bramki
strzelone: 1, bramki stracone: 5]

Klasyfikacja generalna:

Wieliszew – 165 p.

Stanis∏awów I – 80 p.

Jab∏onna – 75 p.

Skrzeszew – 65 p.

Lodo∏amacz w grupie A oraz UKS w grupie
B triumfowali podczasVTurnieju Amatorskiej
Ligi Pi∏ki Siatkowej w Wieliszewie. Dwa zespo-
∏y sà równie˝ liderami klasyfikacji generalnej.

Tak˝e m∏odzi pi∏karze starli si´ w stycz-
niu – na wieliszewskiej hali sportowej roze-
grali IV Turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Ha-
lowej Szkó∏ Gimnazjalnych. Zwyci´˝y∏y
dru˝yny Jab∏onny i Stanis∏awowa, który
wraz z Wieliszewem prowadzi równie˝ w kla-
syfikacji generalnej. nn

Klasyfikacja generalna:

Wieliszew – 165 p.

Stanis∏awów I – 90 p.

Jab∏onna – 75 p.

Skrzeszew – 40 p.

Klasy II

Wieliszew – Jab∏onna 0:3

Stanis∏awów I – Skrzeszew 3:1

Stanis∏awów I – Wieliszew 2:1

Jab∏onna – Skrzeszew 2:3

Jab∏onna – Stanis∏awów I 3:1

Wieliszew – Skrzeszew 1:2 

Klasyfikacja IV turnieju:
Jab∏onna – 6 p. [bramki strzelone: 8,

bramki stracone: 4]

Stanis∏awów I – 6 p. [bramki
strzelone: 6, bramki stracone: 5]

Skrzeszew– 6 p. [bramki strzelone: 6,
bramki stracone: 6]

Wieliszew – 0 p. [bramki strzelone: 2,
bramki stracone: 7]

WÓJT GMINY
WIELISZEW

i n f o r m u j e :

JEÂLI CHCESZ BEZPŁATNIE
OTRZYMYWAå SMS-y:

ll z informacjami
o zagro˝eniach takich jak:
wichury, gwałtowne burze,
powodzie, katastrofy,
awarie: pràdu, gazu, wody
wyÊlij sms* o treÊci
tak.wl05
na numer 661 000 112

ll z informacjami o imprezach
kulturalnych i sportowych
wyÊlij sms* o treÊci
tak.wl05wk
na numer 661 000 112

ll z informacjami o gminnych
konkursach wyÊlij sms*
o treÊci tak.wl05k
na numer 661 000 112

ll z wiadomoÊciami
i ogłoszeniami gminnymi
wyÊlij sms* o treÊci
tak.wl05og
na numer 661 000 112

ll z wa˝nymi ogłoszeniami
mieszkaƒców gminy wyÊlij
sms* o treÊci tak.wl05om
na numer 661 000 112

ZAREJESTRUJ SI¢!!!
www.SISMS.pl

JeÊli chcà Paƒstwo zarejestrowaç
si´ w systemie i otrzymywaç infor-
macje z wybranego serwisu infor-
macyjnego, prosz´ na numer tele-
fonu 661 000 112 wysłaç wiado-
moÊç SMS* z treÊcià przypisanego
do serwisu kodu rejestracyjnego
z poni˝szej tabeli. JeÊli chcà Paƒ-
stwo zrezygnowaç z otrzymywa-
nia informacji z wybranego serwi-
su informacyjnego, prosz´ na nu-
mer telefonu 661 000 112 wysłaç
wiadomoÊç SMS* z treÊcià przy-
pisanego do serwisu kodu wy-
rejestrowujàcego z poni˝szej
tabeli.

Serwis kod kod
informacyjny rejestracyjny wyrejestrowujàcy
e-komunikaty 
dla mieszkaƒców Tak.wl05 Nie.wl05
Wydarzenia 
kulturalne Tak.wl05wk Nie.wl05wk
Wa˝ne  ogłoszenia 
mieszkaƒców** Tak.wl05om Nie.wl05om
Konkursy Tak.wl05k Nie.wl05k
WiadomoÊci  i ogłoszenia
Gminne Tak.wl05g Nie.wl05g

* Opłata za wysłanie wiadomoÊci SMS jest
zgodna z Twoim planem taryfowym.Wysła-
nie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci
oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

** Chcesz przesłaç wa˝ne ogłoszenie mieszkaƒ-
com gminy zadzwoƒ do urz´du gmi-
ny 22 782 26 32 i poznaj szczegóły.
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